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O Všehošatníku  

Aj keď nemôžeš pomôcť všet-
kým, vždy môžeš ostať člo-

vekom. V  podchode smerom 
do Spišskej Soboty niekto posta-
vil takzvaný VŠEHOŠATNÍK. Jed-
noduchá skriňa, do ktorej môže 
človek dať to, čo už nepotrebu-
je a  vybrať si to, čo potrebuje. 
Priznám sa. Neviem, kto za tým 
stojí, ale je to krásna iniciatíva, 
ktorá potvrdzuje, že ľudskosť 
ešte nevymrela. Ako dlho tam 
vydrží? Neviem. Ale ak pomôže 
čo i  len jednému človeku, svoj 
účel naplní. Koncom uplynulého 
roka som navštívila Brusel. Mo-
jou dušou absolútne zamávalo 
množstvo ľudí bez domova, kto-
rí so svojimi matracmi doslova 
lemovali priamo centrum mes-
ta. Keď sme tak stáli na zastávke 
a čakali na správny spoj na letis-
ko, pohľad nám padol na mladú 
mamku v  náručí s  bábätkom. 
Áno. Sedela na rovnakom mat-
raci. Nie. Teplo im určite nebolo. 
Bol december. Ľudia okolo nich 
chodili. Nevšímavým spôsobom, 
aký môžete vidieť v amerických 
filmoch. Akoby neboli. Neexis-
tovali. Nik sa jej neprihovoril. 
Nik jej nič nedal. A  ona ani ne-
žobrala. Len s  pokladom na  ru-
kách znášala svoj osud a snažila 
sa zahriať. V hlave mi vírili rôzne 
otázky. Ako sa tam dostala? To sa 
nenašiel nik, kto by jej pomohol? 
Či vybrala si to sama? Bolo ťažké 
čo i len na to pozerať. Preto ľudia 
odvracali zrak. Bola to chvíľočka 
a  už sme nasadali do autobu-
su. A  vtedy som si uvedomila. 
Pred skutočnosťou možno oči 
zavrieť, pred spomienkou nie…
Čo je s ňou dnes? Netuším…

Máj je mesiacom lásky. 
Skúsme jej teda odovzdať na kilá. 
Možno aj zavesením svojich ne-
potrebností do VŠEHOŠATNÍKA. 
Nikdy predsa nevieme, koho ta-
káto láska zahreje.

 Jana Pisarčíková
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 po prvýkrát v play-off
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Mesto Poprad, tak ako aj mnohé iné mestá 
na Slovensku, hľadá možnosti riešenia problé-
mov statickej dopravy. Odpoveď na tieto problé-

my parkovania vidí práve v jeho riadení. Zatiaľ čo menšie 
samosprávy vedia situácie vyriešiť len dopravným zna-
čením či dôslednou kontrolou, väčšie samosprávy, akou 
je aj mesto Poprad, potrebujú účinnejší nástroj. Po vzore 
nielen slovenských, ale aj európskych samospráv, sa ako 
správne riešenie javí rezidentské parkovanie. „Vo voleb‑
nom programe som sľúbil Popradčanom, že sa tejto téme 
budeme venovať. Je to zložitý proces a  trvám na tom, 
aby na ňom pracovala komisia v takomto širokom zlo‑
žení. Pripraví alternatívy a ako som sľúbil ľuďom, finálnu 
verziu, ktorú budeme aplikovať do praxe, si vyberú Po‑
pradčania sami,“ povedal primátor Anton Danko.

Čo je rezidentské parkovanie?

Pre tých, ktorí sa s týmto pojmom ešte nestretli, rezi-
dentské parkovanie spočíva vo vymedzení parkovacích 
miest pre auto fyzickej osoby s trvalým alebo prechod-
ným pobytom v príslušnej zóne. Zámerom samosprávy 
je teda zavedenie rezidentského parkovania na území 
mesta Poprad s preferenciou parkovania pre obyvateľov 
mesta a daných zón.

Ukončiť chaos

Zámeru predchádzala analýza parkovacích vozidiel 
v  meste, ktorá sa realizovala od 19. do 29. septembra 
uplynulého roka. „Analýzou boli zistené najviac expono‑
vané miesta v oblasti statickej dopravy, t.j. miesta, kde 
parkuje najviac rezidentov, aké typy vozidiel parkujú 
na daných parkoviskách, či sú vozidlá z  mesta Poprad, 
z okresu Poprad alebo mimo okres Poprad, či ide o vo‑
zidlá fyzických alebo právnických osôb a pod.,“ uvádza 
samospráva v materiáloch zo zastupiteľstva. Dobré ria-

denie parkovania na ulici môže ukončiť chaos v parkova-
ní. Umožní uliciam fungovať efektívnejšie a bezpečnej-
šie. Riadenie parkovania pomáha miestnym obchodom, 
obyvateľom, autobusovej doprave, cyklistom, peším 
a  používateľom všetkých druhov vozidiel. Umožňuje 
efektívne a  spravodlivé využívanie uličného priestoru. 
S nízkymi nákladmi tak môže zmierniť lokálne problémy 
v  doprave a  parkovacie konflikty. Riadenie parkovania 
na ulici taktiež pomáha širšiemu parkovaciemu systému 
(parkovanie mimo ulicu) a podporuje udržateľnú mest-
skú mobilitu. Dobrý manažment parkovania na ulici je 
nevyhnutný pre rušné oblasti každého mesta.

Schválená komisia

Na návrhu o tom, ako by mohlo rezidentské parko-
vanie v Poprade vyzerať, bude pracovať komisia v tom-
to zložení: Ing.  Ondrej Kavka, Ing.  Marián Barilla,  MBA, 
Ing.  Slavomír Božoň, Ing.  arch.  Martin Baloga, PhD., 
Mgr. František Majerský, Ing.  Jozef Švagerko, Ing. Milan 
Baran, Mgr.  Peter Fabian, Ing.  Štefan Labuda, Ing.  Bra-
nislav Daniel, Ing.  Martin Münnich. Poslanci ju schválili 
jednohlasne. 

 Jana Pisarčíková 

Poprad začína 
riešiť rezidentské 

parkovanie

Parkovanie na popradských sídliskách je 
dlhodobým problémom.  Sú plné a áut 
neustále pribúda. Faktom je, že v časoch, keď 
sa budovali sídliská, nikto nepočítal s tým, že 
bude potrebný taký veľký počet parkovacích 
miest. Na druhom zasadaní mestského 
zastupiteľstva primátor mesta Poprad Anton 
Danko predložil návrh na zriadenie komisie 
na prípravu rezidentského parkovania 
na území mesta Poprad. 

VÝHODY REZIDENTSKÉHO 
PARKOVANIA: 
•	 vedie motoristov k zmene ich správania pri parko-

vaní alebo výbere prepravy
•	 znižuje chaotické a nelegálne parkovanie na ulici
•	 umožňuje presun dlhodobého parkovania 

do menej atraktívnych, vzdialenejších lokalít
•	 znižuje frustráciu spojenú s hľadaním voľného 

miesta
•	 zmierňuje dopyt po parkovaní
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Pošta na Komenského ulici dopo-
siaľ platila ročné nájomné vo výške 
4 194,00 €. Po tom, ako ohlásila, že kamennú poboč-

ku na Západe zvažuje zrušiť, stretol sa s  jej zástupcami  
primátor mesta Poprad Anton Danko. Na stretnutí kom-
petentní prisľúbili, že sa pokúsia poštu ponechať, ak im 
samospráva pomôže. Primátor Anton Danko po stretnu-
tí povedal: „Dohodli sme sa, že sa nebude zatiaľ žiadna 
pošta rušiť. Z našej strany prídu návrhy a iniciatíva, aby 
sme sa pošte skúsili pomôcť, či už lacným nájmom alebo 
s úplným zrušením nájmu.“ A to aj dodržal. Poslanci ro-
kovali o nájme za jedno euro mesačne. „Rokovania boli 
veľmi náročné a ťažké a toto je návrh, ktorý predkladáme 
na základe rokovaní. Na sídlisku Západ je zvýšený počet 
seniorov. Sme za to, aby sme nájom znížili,“ povedal vice-
primátor Štefan Pčola.

Dvaja poslanci sa zdržali

Proti nájmu za jedno euro sa postavila poslankyňa 
Helena Mezenská. Tento návrh sa jej zdal neprimeraný. 
Ako povedala, poštu nemôžeme brať ako charitatívnu 
organizáciu. Na jej slová reagovala aj Anna Schlossero-
vá, ktorá pripomenula, že ešte pred pár mesiacmi sa Po-
pradčania na poslancov obracali s petíciami a prosbami, 
aby poštu zachránili. „Aj mesto musí preukázať postoj 
a vyjsť v ústrety,“ povedala. Za zníženie nájmu pre poštu 
na Komenského ulici, a teda aj za jej zachovanie, hlasovali 
takmer všetci poslanci. Zdržali sa len Jozef Košický a Hele-
na Mezenská.   
 (jp)

Pošta na Komenského 
ulici ostáva
Mesto absolvovalo rokovania s vedením Slovenskej pošty. 
Počas nich odznelo, že poštu na Komenského ulici by 
vedeli zanechať iba v prípade, že im vyjde mesto v ústrety 
a zníži stanovenú cenu za prenájom priestorov. V tom 
prípade budú vedieť poštu na mieste kde je, ponechať. 
O návrhu na zníženie ceny rokovali poslanci. 

Upravili počet 
zberných nádob 
Mesto Poprad už dlhšie obdobie monitoro-

valo počet a využiteľnosť zberných nádob 
na zmesový komunálny odpad. Tým, že na kaž-
dom jednom stojisku od prvého júla roku 2021 
pribudli nádoby na zber kuchynského odpadu, 
znížil sa objem zmesového komunálneho od-
padu v 1 100 litrových nádobách. Po tom, ako 
mesto vykonalo monitoring naplnenosti smet-
ných nádob, predložilo na zastupiteľstvo úpra-
vu Všeobecne záväzného nariadenia, ktorým 
upravilo ich počet. Doteraz jedna 1100 litrová 
nádoba na zmesový komunálny odpad bola 
umiestnená v  prípade, ak bolo v  lokalite 16 
bytových jednotiek. Aktuálne sa tento počet 
mení na 22 bytových jednotiek.

Čo ešte zastupiteľstvo riešilo?
Na začiatku zastupiteľstva poslanci jednohlasne schválili stiahnu-

tie návrhu VZN o poskytovaní sociálnych služieb. Ďalej sa veno-
vali prenájmom jednoizbových i dvojizbových bytov a na vedomie 
vzali informatívnu správu týkajúcu sa budovy na Francisciho ulici 
v Poprade. V rámci odboru správy majetku schválili viacero vecných 
bremien, prenájmov a odpredajov pozemkov i návrh na majetkovo-
právne usporiadanie pozemkov v Spišskej Sobote kvôli výstavbe cyk-
listických komunikácií Matejovce – Poprad Západ. 

Odbor školstva predniesol úpravu Všeobecne záväzného naria-
denia, ktorá sa týkala určenia výšky príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov, výšku príspevku na režijné náklady a podmienky úhrady 
v školskej jedálni a vo výdajnej školskej jedálni pri školách v zriaďo-
vateľskej pôsobnosti mesta Poprad. Od 1. mája sa totiž opäť vracajú 
preplácané obedy. Najdôležitejšou zmenou je, že táto dotácia nie je 
automatická, ale rodič o ňu musí požiadať. Dieťa sa musí zúčastniť 
vyučovania a jedlo si vyzdvihnúť. Poslanci schválili aj zaradenie Súk-
romného špecializovaného centra poradenstva a prevencie pre deti 
do päť rokov veku do siete škôl a školských zariadení. Taktiež odsú-
hlasili návrh na prenájom priestorov pre Basketbalovú akadémiu 
mládeže, Športový klub športovej gymnastiky GY-TA Poprad, LU-NA 
GYM o.z. i pre Target Academy, n.o..  Poslanci schválili zmenu rozpoč-
tu mesta i návrh schválenia realizácie investície a schválenia prijatia 
úveru od Environmentálneho fondu pre projekt s  názvom Rekon-
štrukcia, modernizácia a dobudovanie verejného osvetlenia v meste 
Poprad na uliciach Rožňavská a Štefánikova i  rekonštrukciu cestnej 
svetelnej signalizácie a  kabeláže. A  taktiež prevádzkový poriadok 
pre pohrebiská v meste. Ďalšie zasadanie mestského zastupiteľstva 
je naplánované na 16. 6. 2023 (jp)
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Poriadne sa nahodiť, dievčatá vyčesať vlásky, pripra-
viť si úsmev a ideme. Dokázať učiteľom i rodičom, 
že už sme veľkí a máme na to stať sa plnohodnot-

nými žiakmi. Zápisy detí do prvých ročníkov sa uskutoč-
nili pred Veľkou nocou a trvali presne tri dni. V Základnej 
škole s materskou školou na ulici Dostojevského sa triedy 
malými predškolákmi zapĺňali priebežne. Mnohé z detí 
ale možno do školy nevstupovali po prvýkrát. Ako pre-
zradila zástupkyňa riaditeľa Eva Stojanovičová, pred zá-
pisom škola zorganizovala aj Deň otvorených dverí. „Aby 
sa trošku so školou zoznámili. Boli pripravené aktivity 
pre deti, a tiež obhliadka školy.“

Pozor na mobilné telefóny

Najväčší nával detí prišiel počas utorka a stredy v po-
poludňajších hodinách. Zápisy robili až v  štyroch trie-
dach. „Doposiaľ bolo na zápise 89 detí, ale z  toho asi 
9 až 10 detí má odklady,“ dodáva zástupkyňa. V tomto 
roku mohli rodičia prihlášku dieťaťa na školu vyplniť aj 
online. „Je to veľmi dobrá vec, lebo všetko sa vie preniesť 
hneď do našich systémov. Problém ale je, že rodič má 
právo podať si viac žiadostí na rôzne školy. Stáva sa, že 
dieťa v  systéme nakoniec vybehne registrované naraz 
aj na troch školách.“ Ako zhodnotila, deti boli veľmi ši-
kovné. „Niektoré boli trošku ustráchanejšie. Vedia aj za‑
recitovať, poznávať tvary, farby,“ hovorí. Najčastejšími 
problémami, s ktorými sa pri zápise stretávajú je, že deti 
si napríklad ešte nevedia viazať šnúrky alebo 
zvyknú zle držať ceruzku. No a najväčším stra-
šiakom sú mobilné telefóny. „Aj pani psycho‑
logička upozornila, že sa nám vo veľkom začí‑
na rozmáhať závislosť na mobiloch, tabletoch 
už u takých malých detí. Je to alarmujúce. Deti 
sa nevedia vyjadrovať, nerozumejú pokynom 
a s tým je veľmi úzko spojená aj hyperaktivita. 
Deti strácajú trpezlivosť.“

V rozprávke

Presunuli sme sa do školy na ulici Komenského. Aj 
tam sa už zapisovalo vo veľkom. Rodičia, ktorí dieťa hlá-
sili na túto školu, mali prvýkrát možnosť využiť vďaka 
aplikácii edupage rezerváciu termínu. „Mali sme až 95 
elektronických prihlášok. Otvoriť plánujeme tri triedy 
s maximálnym počtom 75 detí,“ povedala Monika Strn-
ková, riaditeľka ZŠ s MŠ na Komenského ul. Zápis sa sna-
žili poňať tak, aby bol pre deti a aj pre rodičov čo najviac 
príjemný. „Dieťa si prebrali panie učiteľky, ktoré ich spre‑
vádzali kráľovstvom. Prechádzali z komnaty do komna‑
ty a tam plnili jednotlivé úlohy, ktoré by mal predškolák 
pred vstupom do školy ovládať,“ opísala. Zápis sa takým-
to spôsobom snažia deťom akoby uľahčiť. „Je to stresu‑
júci moment nielen pre dieťa, ale aj pre rodičov. Preto 
sa ho snažíme deťom nejakým spôsobom priblížiť, aby 
nemali nejaký strach pri plnení daných úloh. Aj tak som 
ale presvedčená, že sú v strese, pretože keď sa pozriete 
na to dieťa, tak vidieť, že je to tak,“ zhodnotila riaditeľka 
na záver. Ale bola radosť pozorovať budúcich prváčikoch 
na oboch školách. Ako uviedla vedúca odboru školstva, 
mládeže a športu Edita Pilárová, v tomto roku sa do škôl 
pod gesciou mesta zapísalo celkovo 597 žiakov, čo je 
o 80 viac ako v minulom roku. Odklad bude mať 38 detí. 
 Jana Pisarčíková 

Do škôl nastúpi 
takmer šesťsto 
prváčikov
„Učiteľ môže otvoriť dvere, ale vstúpiť do nich 
musíš ty sám.“ Hovorí jeden známy citát. V apríli 
svoju prvú veľkú skúšku na prahu detstva zložili 
budúci prváci. Vybrali sme sa pozrieť na dve 
popradské základné školy, aby sme zistili, ako 
sa deťom na zápisoch darilo.
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Celodenné aktivity
Od 10:00 – 18:00 Astro show – prenosné planetárium

Od 10:00 – 18:00 nafukovačky, skákacie atrakcie

Mesto 
Poprad 
Deťom

4. jún
10:00 - KLAUNIÁDA /

Divadlo zo šuflíka

Najveselšia a najfarebnejšia rozprávka! Zažite 
bláznivé klaunské varieté o povolaniach!

O rozprávke: Uvidíte klaunky Vendelínu 
a Valentínu v príbehu plnom poučenia, 

humoru, farieb, kúziel a pesničiek 
o niektorých profesiách. Klaunka Va-

lentína sa jedného dňa rozhodne zme-
niť svoje klaunské povolanie za iné, ako 

to dopadne, sa nechajte prekvapiť…

11:00 - DÚHALKA
Z Krajiny za Dúhou k Vám prichádza 

usmievavá, zvedavá a odvážna Dúhalka. Bu-
dete sa spolu smiať, spievať, tancovať a svet 

okolo seba spoznávať.

12:30 - Kuchárik Pepe a Lili
Nová detská šou, kde Kuchárik Pepe spolu s madam Lili 

chystá deťom 4 originálne a zábavné recepty. Šou je inter-
aktívna, doplnená o krásne detské piesne a tance!

14:00 - Ujo Ľubo
Koncert obľúbeného populárneho detského zabávača Uja 

Ľuba. Ujo Ľubo si pre deti pripraví rozprávočku a roztan-
cuje detičky počas minidiskotéky.

15:00 - Aktivity
Maľovanie na tvár, hry, aktivity

15:30 - KOCÚR V ČIŽMÁCH: 
POSLEDNÉ ŽELANIE
PUSS IN BOOTS: THE LAST WISH / USA / 2022

2D, SD, MP, Animovaná komédia, 98 min., 
KINO TATRAN  Vstupné: 3 Eura

17:00 - PaciPac 
       Hudobno zábavný projekt pre deti

3. jún / 13:00 / sobota / Mestský útulok Poprad 

Deň otvorených dverí v Mestskom útulku

ZMENA 
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Na prelome marca a apríla sa kultúrny dom v Šuňa-
ve stal domovom pre 147 divadelníkov. Diva-
delná Šuňava je pre ľudí, pre ktorých divadelné 

dosky znamenajú svet, jedným z  najväčších sviatkov 
roka. „Divadelná Šuňava je medziokresná postupová 
súťaž a prehliadka neprofesionálneho divadla, ktorej 
vyhlasovateľom je Národné osvetové centrum v Brati‑
slave,“ uviedla Zuzana Barilová, vedúca oddelenia zá-
ujmovej umeleckej činnosti Podtatranského osvetové-
ho strediska v Poprade. Osvetové stredisko túto súťaž 
zorganizovalo pre okresy Poprad, Kežmarok i  Levoča 
už po 29.-krát. Súťažilo sa vo viacerých kategóriách. 
„Detské divadlo, divadlo mladých, divadlo dospelých, 
divadlo dospelých hrajúcich pre deti i  Hviezdoslavov 
Kubín – detské recitačné kolektívy,“ vymenovala Bari-
lová.

Domov si vzali aj Duškovinu

Počas dvoch dní sa v  15 inscenáciách predstavilo 
osem divadelných súborov. Za Poprad sa súťaže zú-
častnilo DS ŠŤASTLIVEC ZUŠ Poprad, divadlo mladých, 
ktorého umelecký vedúci je Michal Novák i DS TRMA 
VRMA Spojená škola ZUŠ Letná Poprad, detské divadlo, 
divadlo mladých pod taktovkou Aleny Váradyovej. „Di‑
vadelné súbory z okresu Poprad sa každoročne umiest‑
ňujú aj na vyšších postupových prehliadkach úspeš‑
ne,“ zhodnotila Barilová. V kategórii Detské divadlo si 
prvé miesto s postupom na Rozprávkový Stropkov vy-
slúžil divadelný súbor Trma Vrma Spojená škola Letná 
s hrou s názvom Nuly a jednotky. V kategórii Divadlo 

mladých hviezdili popradské súbory vo veľkom. DS 
Štastlivec ZUŠ Poprad si domov odniesol prvé miesto 
s  postupom na Krajskú scénickú žatvu v  Levoči vďa-
ka hre Ja Kubko alebo čo videla Matilda, a tiež druhé 
miesto s  návrhom na postup za hru V  kupé a  tretie 
miesto za hru Hrobári. DS Trma Vrma zo Spojenej školy 
Letná bralo druhé miesto s návrhom na postup vďaka 
hre Myšlienka, a  taktiež tretie miesto s  hrou Kolotoč. 
Počas Divadelnej Šuňavy si amatérski herci zaspomí-
nali aj na velikána divadelnej scény, ktorý nás v uply-
nulom roku nečakane opustil. Reč je o  Dušanovi Ku-
baňovi. Organizátori sa rozhodli cenu Podtatranského 
osvetového strediska nazvať práve podľa neho. Cenu 
Dušana Kubaňa, takzvanú Duškovinu si domov vzal DS 
Štastlivec. „Všetkým postupujúcim držíme palce a teší‑
me sa na 30. ročník DŠ v Šuňave,“ uzavrela Barilová.

Úspechy 
mladých 

popradských 
umelcov

V meste pod Tatrami rastú poriadne talenty. Mladí 
divadelníci i folklóristi z Popradu v poslednom 
čase zožali pekné úspechy. Prv spomenutí svoje 
umenie naplno ukázali počas podujatia Divadelná 
Šuňava, tí druhí sa predviedli v súťaži Eniki Beniki, 
kde domov so sebou brali ocenenie zlaté pásmo 
a postup na krajské kolo. Tam opäť zažiarili.
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Zlaté pásma pre Letničku

Zažiaril aj Detský folklórny súbor Letnička. V  súťa-
ži Eniki Beniki si vytancoval zlaté pásmo s  postupom 
na krajské kolo. „Do súťaže sme sa prihlásili s  našou 
najstaršou skupinou detí, ktoré majú od 10  – 15 ro‑
kov. Súťažný blok sa volá „Vrace nam chustečku“. Ide 
o scénické spracovanie folklórnych prejavov inšpirova‑
né hudobno ‑tanečným repertoárom z  obce Bystrany. 
Námetom choreografie, ktorá vznikla v  hlave mojej 
kolegyne Blaženy Koršňákovej, sú chlapčenské žarty 
z dievčat inšpirované prirodzenými situáciami zo živo‑
ta mládeže. Ide o bežné „doberačky“ chlapcov a diev‑
čat, ktoré sa vyvíjajú na základe vzájomných sympatií. 
Chlapci dievčatám potajomky ukradnú šatky a snažia 
sa ich parodovať. To sa dievčatám nepáči, a  tak vy‑
jednávajú ako dostať šatky naspäť. Napokon sa obe‑
tuje krásna „Anča kandratá“ (kučeravá), ktorá dovolí 
chlapcovi „za ručku lapic“,“ opísal Martin Krigovský, 
umelecký vedúci DFS Letnička.

Tancujú srdcom

Ako hovorí, na túto súťaž sa pripravovali tak ako 
na bežné vystúpenia. Deti sa totiž snažia viesť hlav-
ne k tomu, aby si každé jedno predstavenie zo srdca 
užili. „V tanečnom folklórnom umení ‑ obzvlášť v tom 
detskom ‑ je naozaj veľmi ťažké súťažiť. Rozhodnutia 
porotcov sú podľa môjho názoru častokrát veľmi sub‑
jektívne. Platí to vlastne pri každom žánri umenia. 
Ohodnotiť vystúpenie detského kolektívu po jednom 
predstavení je pre porotcu ozaj veľmi zodpovedná 
úloha. Pri dnešných folklórnych trendoch nás výsle‑
dok príjemne prekvapil a samozrejme deti boli veľmi 
nadšené. Myslím si, že vo všeobecnosti platí: to, čo sa 
robí zodpovedne, zo srdca a s láskou, nemôže byť zlé 
bez ohľadu na súťažné výsledky,“ vysvetľuje Krigov-
ský.

Na krajskom kole

Na krajskom kole z  desiatich zúčastnených det-
ských folklórnych súborov boli porotou ocenení v zla-
tom pásme s návrhom na postup do celoslovenského 
finále. Deti sa v Letničke snažia viesť k zodpovednosti, 
a  zároveň k  úprimnému vzťahu k  ľudovému umeniu. 
„Decká nám znova dokázali, že sú slušné, zodpovedné 
a milé. Čo sa týka javiskového výkonu – išla z nich pri‑
rodzená energia a  bolo vidieť, že súťažné vystúpenie 
si zo srdca užili. To je pre nás to najdôležitejšie. Chce‑
me vychovať z našich detí hlavne dobrých ľudí s láskou 
k folklóru,“ hovorí Krigovský.

Letničku čaká nabitý program

Ako to na každej súťaži býva, po ohlásení výsledkov 
nasledoval odborný seminár s  hodnotiacou porotou. 
„Odporučila nám nápady, vylepšenia a  spôsoby pre‑
vedenia, ktoré by tanečný blok ešte viac pozdvihli,“ 
dodáva umelecký vedúci. Letnička má pred sebou 
nabitý program. Ako Krigovský povedal, budú veľmi 
radi, ak ich organizátori pozvú na celoslovenskú súťaž-
nú prehliadku „Eniki beniki“ do Liptovského Mikuláša, 
ktorá sa koná 19. mája 2023. „Koncom mája nás čaká 
zájazd do Bulharska do mesta Sliven na medzinárodný 
folklórny festival detských folklórnych súborov. Hneď 
na to sa budeme pripravovať na Medzinárodný festival 
krojovaných bábik (2.–4. jún 2023), kde budú našimi 
hosťami deti z  DFS Zemplínik z  Michaloviec. Predsta‑
víme sa aj na Zamagurských folklórnych slávnostiach 
v  Červenom kláštore dňa 17. júna 2023 v  detskom 
programe. V  lete nás môžu obyvatelia mesta Poprad 
vidieť na námestí na spoločnom vystúpení s FS Vago‑
nár počas podujatia organizovaného mestom Poprad 
„Made in Slovakia“. Rád by som sa poďakoval mestu 
Poprad a  našim rodičom, ktorí nás veľmi podporujú 
a  dôverujú našej práci,“ uzavrel Krigovský. Všetkým 
popradským mladým talentom gratulujeme k  úspe-
chom a držíme palce v ďalšom napredovaní.

 (jp)
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„Pozitívna informácia o bilancii ročného vyúč‑
tovania nákladov za teplo v roku 2022 určite 
poteší majiteľov bytov a klientov Popradskej 

energetickej spoločnosti,  s.  r.  o. Náklady na teplo to‑
tiž tvoria v  rodinných rozpočtoch významnú položku, 
a preto preplatky vo výške viac ako 150 tisíc eur nie sú 
zanedbateľné,“ uviedol primátor Popradu Anton Dan-
ko. V súlade s cenovou reguláciou Úradu pre reguláciu 
sieťových odvetví (ÚRSO) mala PES na rok 2022 schvá-
lenú variabilnú zložku ceny tepla vo výške 0,0760 €/
kWh a fixnú zložku vo výške 133,7995 €/kW. „Vzhľadom 
na pretrvávajúcu energetickú krízu naša spoločnosť 
opäť vyšla v ústrety zákazníkom a v koncoročnom vy‑
účtovaní sme uplatnili fixnú zložku ceny tepla nižšiu ako 
bola schválená, a to vo výške 132,4424 €/kW. Variabilná 
zložka bola tiež nižšia, a to 0,0750 €/kWh,“ uviedla ko-
nateľka spoločnosti Ing. Silvia Šifrová. To, koľko konkrét-
na domácnosť za teplo v  konečnom dôsledku zaplatí, 
sa odvíja od množstva odobratého tepla, od spotrebi-
teľského správania, ale aj od technického stavu vykuro-
vaných objektov. Výška preplatku závisí od nastavení 
mesačných zálohových platieb, ktoré stanovuje správca 
alebo domové spoločenstvo.

Zavádzajú úsporné opatrenia

V  minulom roku PES zrealizovala všetky svoje plá-
nované opravy. Okrem pravidelnej údržby, zlepšovaní 

stavu a  spoľahlivosti zariadení, zavádzaní úsporných 
opatrení prispievajúcich k zníženiu spotreby elektrickej 
energie a plynu, zrealizovala aj dve väčšie opravy v ko-
tolni na sídlisku Juh III, ktorých cieľom bolo tlakové od-
delenie sekundárnych okruhov od zdroja tepla, čím sa 
zabezpečí hydraulická stabilita z dôvodu pripájania no-
vých bytových domov v lokalite Juh IV. V minulom roku 
PES uviedla do prevádzky aj prvé fotovoltické zariade-
nie (FVZ) na kotolni na sídlisku Západ. Aj v tomto roku 
budú investovať do obnoviteľných zdrojov energie. 
„Podanú máme už žiadosť o  nenávratný finančný prí‑
spevok na FVZ, tentoraz na kotolňu na Šrobárovej ulici. 
V kotolni na Záborského ulici v týchto dňoch uvádzame 
do prevádzky tepelné čerpadlo, ktoré prispeje k  zníže‑
niu spotreby zemného plynu. Pokračovať budú aj práce 
na výstavbe nových teplovodov, na ktoré sa budú napá‑
jať nové byty, pretože v CZT platí jednoduchá rovnica, 
a to čím viac odberateľov je pripojených, tým nižšia je 
výsledná cena za teplo, nehovoriac o tom, že to má aj 
ekologický prínos. Po skončení vykurovacej sezóny plá‑
nujeme opraviť rozvody na sídlisku Západ a pri základ‑
nej škole vo Veľkej,“ doplnila Silvia Šifrová.

 (red.)

Odberatelia PES 
môžu očakávať 

preplatky

Obyvatelia Popradu môžu očakávať preplatky 
za teplo odobraté v roku 2022. Popradská 
energetická spoločnosť, s.r.o, výrobca 
a dodávateľ tepla, vráti vo vyúčtovaní za rok 
2022 svojim zákazníkom odoberajúcim 
teplo a teplú vodu  viac ako  150-tisíc 
eur. Spotrebiteľ napojený na centrálne 
zásobovanie (CZT) tak opäť ušetril. 

FOTO: Archív PES
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Keď sme zavítali na odbor výstavby, privítala nás 
jeho vedúca Kristína Horáková. Odbor, ktorý ve-
die, pozostáva zo štyroch oddelení. Každé zabez-

pečuje rôzne činnosti, ktoré sú absolútne nevyhnutné 
pre rozvoj mesta a  pre každodenný život okolo nás. 
„Okrem presne vymedzených činností vybavujeme 
žiadosti podľa infozákona, rôzne podnety, sťažnosti, 
pripravujeme materiály na rokovanie mestského za‑
stupiteľstva, ale aj všeobecne záväzné nariadenia tý‑
kajúce sa našej agendy. Do našej pôsobnosti patrí tiež 
aj neobľúbená činnosť – prerokovávanie priestupkov 
a deliktov za porušenie príslušných zákonov,“ začala 
svoje rozprávanie vedúca odboru.

Oddelenie investícií mesta

Spoločne sme si prešli všetkými oddeleniami. Naj-
prv naše kroky smerovali na oddelenie investícií mes-
ta. Kolegovia tu primárne zabezpečujú všetky inves-
tičné aktivity mesta ako budovanie nových stavieb či 
rekonštrukcie stavieb vo vlastníctve mesta. Vďačíme 
im za detské ihriská, parky, cesty, lávky, mosty, parko-
viská a rôzne budovy v meste. „Zabezpečujú tiež pro‑

jektovú dokumentáciu, všetky vyjadrenia správcov 
inžinierskych sietí, dotknutých orgánov, územné roz‑
hodnutia, stavebné povolenia, búracie povolenia, ko‑
laudačné rozhodnutia (tak ako každý iný stavebník) 
a dohliadajú aj na samotnú realizáciu,“ hovorí Horá-
ková. Riešia aj agendu osobitného užívania verejného 
priestranstva, vydávanie stanovísk k umiestneniu pre-
vádzok, ambulantný predaj, ale aj agendu štátneho 
fondu rozvoja bývania pre celý okres Poprad.

Na životnom prostredí…

Z  investičného oddelenia sme sa presunuli 
na oddelenie životného prostredia. Toto oddelenie si 
verejnosť spája hlavne s  verejnou zeleňou, úpravou 
a výrubom stromov a krovín v meste, ktoré realizujú 
na základne podaných žiadostí od obyvateľov. Vyko-
návajú sa aj na základe obhliadok verejnej zelene pra-
covníkom životného prostredia. Ak obyvateľ potre-
buje vyrúbať strom, podáva svoju žiadosť na toto od-
delenie. Ako vedúca odboru vysvetlila, žiadosť musí 
byť opodstatnená. „Na základe žiadosti je následne 
vydané rozhodnutie, ktoré tiež nie vo všetkých prípa‑

Mestu vdychujú život

Sú, ako sa hovorí, „najviac na očiach“. Majú na starosti to, čo v meste najviac vidieť. 
Stavby, odpady, zeleň a iné. Ide o jeden z najrozmanitejších odborov na mestskom 
úrade. Pracovať preň znamená byť doslova pod neustálym drobnohľadom. V našej 
rubrike Deň na úrade sme sa tentokrát vybrali na odbor výstavby, ktorý dennodenne 
zažíva nielen nápor práce, ale aj návštev verejnosti. 
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doch korešponduje s požiadavkou obyvateľa, nakoľko 
mesto Poprad v  prenesenom výkone štátnej správy 
vystupuje ako orgán ochrany prírody. Znamená to, že 
v prvom rade prihliada na ochranu prírody, v tomto prí‑
pade ochranu stromov a krov v mestskom prostredí. Ale 
samozrejme, každá žiadosť je posudzovaná individuál‑
ne a ak je opodstatnená, vydá sa súhlasné rozhodnutie 
na výrub,“ objasňuje Horáková. Na životnom prostredí 
majú na starosti aj správu a údržbu detských ihrísk. Za-
bezpečujú ich kontroly a odstraňujú zistené nedostatky. 
Prípadne vyraďujú poškodené prvky a  nahrádzajú ich 
novými. Práve tomuto oddeleniu každoročne vďačíme 
za výsadbu tulipánov a iných kvetov v jarnom i letnom 
období, ale aj za kosenie zelene, hrabanie lístia, náhrad-
nú výsadbu stromov a zber drobných odpadkov.

Koľko nádob na odpad kde bude

V  rámci odpadového hospodárstva zabezpečujú 
zber, zvoz i  zneškodnenie a  zhodnotenie vyprodu-
kovaného odpadu. Rozhodujú o  tom, koľko nádob 
na odpad bude umiestnených pri jednotlivých byto-
vých domoch. Tieto nádoby taktiež vydávajú novým 
domom i  ostatným subjektom. Monitorujú stojiská 
a kontrolujú nakladanie s odpadom. „Vedú tiež rozbo‑

rovú a  hodnotiacu štatistiku o  vypro‑
dukovanom množstve odpadu v meste 
Poprad,“ dodáva Horáková.

Riešia aj psy

Pod toto oddelenie patrí aj úsek štát-
nej vodnej správy v prenesenom výkone 
pôsobnosti. Povoľujú odber povrcho-
vých vôd a  podzemných vôd a  ich iné 
užívanie pre potreby obyvateľov, čiže 
pre domácnosti. Ak si chcete zriadiť v zá-
hrade studňu, práve toto oddelenie vy-
dáva povolenie pre vodnú stavbu. Vedie 
tiež evidenciu o  vodách a  prerokováva 
priestupky na úseku ochrany vôd. Úsek 
ochrany ovzdušia vedie zase eviden-
ciu malých zdrojov, vyrubuje poplatky 
za malé zdroje znečisťovania, ukladá pre-
vádzkovateľom malých zdrojov pokuty 
i  opatrenia na nápravy, vydáva súhlas 
na zmeny používaných palív a  surovín. 

Ak si chcete v  rodinnom dome umiestniť kotol alebo 
umiestniť krb či gril v  záhradnom domčeku, potrebu-
jete povolenie k  stavbe a  k  užívaniu malých zdrojov 
znečisťovania ovzdušia. Práve na tomto úseku ich vy-
dávajú. Rovnako vydávajú povolenia rôznych kategórií, 
ktoré patria do kategórie malého zdroja znečistenia ako 
udiareň, mäsiareň, spracovanie kovov, plastov, lakovní 
a  podobne. Čo ste určite nevedeli, oddelenie životné-
ho prostredia vykonáva aj agendu dodržiavania záko-
na o podmienkach  držania psov. „Tu sa prerokovávajú 
priestupky – napr. nedržanie psa na vôdzke, pohryzenie 
alebo útok na iného psa alebo človeka, prípadne ak pes 
pohryzie človeka a majiteľ zvieraťa nezabránil útoku. To 
všetko je klasifikované ako priestupok,“ vysvetľuje Ho-
ráková.

Oddelenie životného prostredia rieši aj všeobecné 
činnosti ako napríklad vydávanie osvedčení pre súkrom-
ne hospodáriacich roľníkov, zároveň vedie ich evidenciu. 
Pod oddelenie patrí aj koordinácia menších obecných 
služieb, čiže aktivačná činnosť.

Územný plán a doprava

Po dlhom čase strávenom na životnom prostredí sme 
prešli opäť ďalej. Vítali nás zamestnanci oddelenia územ-

pred

po
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ného plánu a dopravy. Ich pracovná agenda je 
taktiež veľmi rozsiahla. „Zabezpečujú obstará‑
vanie, prerokúvanie a schvaľovanie územného 
plánu mesta, čiastkových zmien a  doplnkov 
územného plánu. Spracovávajú územnoplá‑
novacie podklady a  dokumentáciu. Vydávajú 
stanoviská ku všetkým druhom dokumentácie 
(pozn.  red.: štúdie, projekty),“ vyratúva Horá-
ková. Ako dodala, poskytujú tiež poradenské 
a konzultačné služby pre občanov pri ich inves-
tičných zámeroch na území mesta, vydávajú 
územnoplánovacie informácie, zúčastňujú sa 
rokovaní k  problematikám územného rozvo-
ja a  územno  – technického rozvoja dotýkajú-
cich sa záujmov mesta a zabezpečujú uloženie 
schváleného územného plánu a územnopláno-
vacej dokumentácie i všetky podklady k nej, ako 
aj doklady o zmenách a doplnkoch. Na úseku dopravy 
vydávajú povolenia na uzávierky, zvláštne užívanie ko-
munikácií, určujú použitie dopravných značiek, vydáva-
jú stanoviská k projektovým dokumentáciám z hľadiska 
cestného správneho orgánu. Vyjadrujú sa k organizácii 
dopravy v meste, spolupracujú s Okresným dopravným 
inšpektorátom a  správcom ciest na návrhoch zmien 
organizácie dopravy. Vydávajú súhlas na prejazd pe-
šou zónou. Udeľujú licenciu mestskej autobusovej do-
prave (MHD) a  tiež dávajú súhlas na umiestnenie za-
stávok a schvaľujú cestovné poriadky. Na starosti majú 
zmluvy s  dopravcom, fakturácie, vyúčtovanie a  plat-
by. Spolupracujú na opravách miestnych a  účelových 
ciest vo vlastníctve mesta Poprad. Vydávajú povolenia 
na záber priestranstva na dopravných stavbách. „Riešia 
žiadosti a podnety vo veci dopravy na úseku miestnych 
a účelových ciest, dávajú vyjadrenia k petíciám a sťaž‑
nostiam, riešia priestupky a správne delikty na tomto 
úseku,“ dodáva na záver Horáková.

Aj ja raz môžem stavať…

Prejsť nám bolo treba už len posledné z  oddelení. 
Oddelenie stavebného poriadku. Na mestskom úrade 
vykonáva všetky činnosti stavebného úradu ako pre-
nesený výkon štátnej správy už od roku 2003. Vydáva 
územné rozhodnutia, stavebné povolenia, dodatočné 
povolenia, kolaudačné rozhodnutia, zmeny v  užívaní, 
zmeny stavby pred dokončením, rozhodnutia o odstrá-
není stavby. „Medzi zákonné povinnosti patrí aj vyko‑
návanie štátneho stavebného dohľadu (ŠSD) na stavbe, 
ktorý vykonávame v prevažnej miere na základe podne‑
tu „starostlivých“ susedov. V mnohých prípadoch je totiž 
ŠSD zneužívaný na riešenie susedských sporov. V  jed‑
notlivých konaniach majú spravidla vlastníci susedných 
nehnuteľností postavenie účastníka konania, čiže môžu 
v stanovenej lehote nahliadať do podkladov, prípadne 
vznášať námietky či pripomienky. Námietky častokrát 
majú pôvod v  susedských sporoch, pričom si sťažova‑
telia neuvedomujú, že aj oni raz môžu byť v pozícii sta‑

vebníka. Preto by námietky mali byť vecné a odôvodne‑
né,“ vysvetľuje Horáková. Ako zdôraznila, stavebný úrad 
chráni záujmy všetkých rovnako. „Stavebníci si často 
myslia, že na svojom pozemku si môžu robiť čo chcú, len 
si neuvedomujú, že to isté si môže povedať aj ich sused.“ 
Ako sa zamestnanci priznali, často počúvajú sťažnosti 
od ľudí, že potrebujú veľa papierov a že procesy trvajú 
dlho. „Stavebníci ale často nemajú dôkladne premysle‑
né čo a ako chcú stavať, potrebujú neodkladne nejaký 
papier napríklad do banky a následne stavbu aj niekoľ‑
kokrát menia, čo si vyžaduje ďalšie konania. O  stavbe 
na jednom pozemku konáme často opakovane, niekedy 
aj štyrikrát, kým sa ukončí a následne kolauduje.

Žiadosti prichádzajú mnohokrát nekompletné, pro‑
jekty sú častokrát neúplné, vychádzajú z  nesprávnych 
alebo nedostatočných podkladov. Stavebníci nečítajú 
vyjadrenie napríklad správcov sietí, z  ktorých pre nich 
vyplývajú ďalšie povinnosti,“ vysvetlili. Za pravdu im 
vraj určite dajú tí, ktorí majú projekt dobre pripravený 
s  potrebnými vyjadreniami a  vďaka tomu aj rýchlejšie 
dostanú povolenia. „Je potrebné si uvedomiť, že každá 
lokalita a každý pozemok majú iné špecifiká a ako stále 
hovorím, pre rovnaký katalógový dom už o ulicu ďalej 
môžu byť potrebné doklady, ktoré inde neboli potreb‑
né,“ dodáva Horáková. Častokrát povolenie dostanú 
aj stavby, s  ktorými susedia nie sú stotožnení. „Je ale 
dôležité si uvedomiť, že úradník nemôže rozhodovať 
na základe vlastných pocitov či požiadaviek susedov, 
ak je stavba v súlade s územným plánom a vyjadrenia 
dotknutých orgánov sú súhlasné,“ uzavrela Horáková.

Po mojej skúsenosti vám poviem, že stráviť čo i  len 
jeden deň na odbore výstavby je naozaj vyčerpávajú-
ce. A to sme tam zavítali len ako hostia. Okrem týchto 
všetkých povinností počas stránkových dní vybavujú 
aj osobné návštevy obyvateľov a telefonáty. Poskytujú 
informácie a vysvetľujú. Počas nestránkových dní vyko-
návajú ústne pojednávania, miestne zisťovania, pripra-
vujú písomnosti, ktoré vybaviť počas stránkových dní je 
pre nich náročné. Jana Pisarčíková 
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Prvá spoločná Krížová cesta 
na vrch Krížová sa konala asi 
pred dvanástimi rokmi. V  tom 

čase vrch ešte nezdobila kapln-
ka. Prejsť lesom a  prebárať sa sne-
hom tento rok nebola ľahká úloha. 
Pred Kostolom sv. Heleny vzali štyria 
statní chlapi do rúk veľký kríž. Veriaci 
sa výzvy chopili z  plných síl. A  spo-
ločne sa vydali priniesť Bohu obetu 
a prejsť zastavenia Krížovej cesty.

Kríž v tvare Stromu poznania

Prvých jedenásť zastavení kvet-
nickej Krížovej cesty má rovnakú 
formu a  odlišuje sa iba číslovaním. 
Posledné tri zastavenia sú výnimoč-
né. Kríž majú zdvojený. „Otočené sú 
o 90 stupňov, aby spoločne vytvárali 
kríž v  tvare Stromu poznania,“ ho-
vorí architekt Samuel Netočný, kto-
rý Krížovej ceste i  kaplnke dal dušu. 
Zdvojenie jednoduchého kríža má 

na Spiši tradíciu už od stredoveku. 
Je tiež symbolom Kristovej obety 
za naše hriechy. „A  zároveň pekne 
sedí do krajiny, pretože všetky tieto 
tri zastavenia sa nachádzajú v  naj‑
strmšom úseku, v  ktorom sa človek 
zadýcha a môže tie emócie trošku aj 
fyzicky prežiť,“ vysvetľuje Netočný.

Rok trvajúca modlitba

Keď sa Krížová cesta organizovala 
prvýkrát, na jej konci nestálo nič. Ve-
riaci „len“ vyniesli hore kríž, ktorý tam 
osadili. Ako si po skončení spomínali, 
na prvý výstup ich prišlo asi pätnásť. 
Neskôr päťdesiat. Dnes Krížovú cestu 
vo Veľký piatok zvykne zdolávať aj 
stovka ľudí. Už deviaty rok na jej kon-
ci stojí Kaplnka vzkriesenia. „Pre mňa 
bola táto kaplnka dlhá cesta, do kto‑
rej som vložil svoje myšlienky. Bola 
to rok trvajúca modlitba, kým som 
sa k výsledku dopracoval. Spolu s ko‑

Aj napriek 
nečasu kríž 

vyniesli 
na Krížovú

Ani poriadne množstvo snehu, ktoré 
deň pred Veľkým piatkom pribudlo, 
neodradilo stovku veriacich, aby 
prešli zastaveniami Krížovej cesty. 
S modlitbami v srdci i na perách 
z Kvetnice až na kopec Krížová zdolali 
nemalé prevýšenie a vo vlastných 
rukách vyniesli hore veľký drevený 
kríž. Krížovú cestu venovali zdraviu 
pre svätého otca. Po jej skončení farár 
vysvätil Kaplnku vzkriesenia. 

VýSTAVbA 
KAPLNKy bOLA 

PRE ARchITEKTA 
DLhá cESTA, 

DO KTOREj VLOžIL 
SVOjE MyŠLIENKy. 

bOLA TO ROK 
TRVAjÚcA 

MODLITbA, KýM 
SA K VýSLEDKU 
DOPRAcOVAL. 
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nateľom mestských lesov Róbertom Dulom sme sa 
snažili osadiť ju tak, aby prírodu dopĺňala a nerušila. 
Kríže v rámci Krížovej cesty sú vyskladané zo zvyšné‑
ho materiálu, ktorý ostal po stavbe kaplnky,“ vysvetlil 
Netočný.

Príbeh je dopovedaný

Špeciálne na tejto kaplnke je aj to, že predstavuje 
zároveň štrnáste zastavenie Krížovej cesty. „Je to Boží 
hrob. Stále mi počas Krížovej cesty to 14. zastavenie 
chýbalo. Akoby ostával príbeh nedopovedaný,“ dodá-
va architekt. Kaplnka skoro v tisíc metrovej nadmorskej 
výške je dokonalým odrazom sily viery človeka. V tom-
to roku ju po Krížovej ceste predstavitelia cirkvi vysvä-
tili. Na záver sa veriaci sklonili pri Božom hrobe a opa-
trným krokom s požehnaním a odpustkami schádzali 
naspäť. Na začiatok svojej cesty.

 Jana Pisarčíková
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Od Popolcovej stredy pôst, po-

tom hostina a  dievčatá, kto-

ré si idú kvôli studenej vode 

i  štipľavým korbáčom hrdlá vykričať. 

Veľká noc je najväčším kresťanským sviatkom roka. Slá-

vi sa ukrižovanie Ježiša Krista i jeho následné zmŕtvychvstanie. 

V Poprade sa na sviatky zodpovedne pripravovali nielen gaz-

dinky v domácnostiach, ale aj školopovinné deti. V Podtatran-

skom múzeu v Poprade bolo pripravených niekoľko „turnusov“ 

tvorivých dielní, počas ktorých si vyrábali rôzne ozdoby spoje-

né s  Veľkou nocou. Veľkonočný pondelok bol aj na sídliskách 

presne taký ako sa patrí. A to vďaka Vagonáru. S vedrami v ruke 

a s korbáčmi pod pazuchami chlapci vykúpali svoje dievčence 

z folklórneho súboru. Výskanie znelo celým sídliskom. Aj keď sa 

poniektoré snažili utiecť, suchá na nich nakoniec aj tak neostala 

ani jedna jediná nitka.

ATMOSFÉRU SVIATKOV V POPRADE VÁM PRINÁŠAME 

PROSTREDNÍCTVOM FOTOREPORTU.
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POPRADSKÁ 
VEĽKÁ NOC

Mesačník

POPRAD
FOTO: Jana Pisarčíková
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v obradnej sieni

Máj 2023
FOTO: Jana Pisarčíková
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Marián Straka a Ján Vasilko. Obaja absol-
venti košickej Fakulty umení. Ich nepo-
kojné tvary, ktoré v  galérii môžete vi-

dieť, predstavujú prostredníctvom dvoch mé-
dií. „Pri výstave v Tatranskej galérii v Poprade 
ide teda o vizuálny dialóg dvoch médií a dvoch 
autorských prístupov, ktoré modelujú intenzív‑
ne napätie elementárnych „nepokojných“ tva‑
rov,“ uvádza kurátor výstavy Vladimír Beskid.

Pnutie kruhu

Marián Straka preferuje 3D realizácie a Vasilka zase 
maliarsky priestor. V  začiatkoch Straka vo svojich die-
lach rozvíjal najmä ekologické a  prírodné témy, teraz 
predstavuje sériu najnovších sochárskych prác a objek-
tov založených na organických tvaroch, mäkkých pneu-
matických podobách sochy s ústredným motívom vnú-
torného pnutia kruhu, či elipsy. „Výrazný posun plas‑
tického jazyka do špecifických objektov mi umožňuje 
práve začlenenie biomorfnej formy, v ktorej sa silnejšie 
uplatňujú asociatívne psychologické obrazy. Fungujú 
jednoducho priamejšie, s  odkazom na vnútorný svet 
mojich psychických zážitkov a spomienok,“ uvádza.

Abstraktné geometrické 
prvky

Geometrický poriadok, obrazo-
vý systém s jasným rozvrhnutím 
fragmentov, plôch a línií prináša-
jú zase geometrické kompozície 
Jána Vasilka. Autor formuje nové 

definovanie obrazovej plochy – hustú sieť línií, lome-
ných čiar a  siločiar. „Prostredníctvom abstraktných 
geometrických prvkov som sa snažil vyjadriť danú ná‑
ladu, nepokoj či disharmóniu. Za účelom špecifickej 
emócie, ktorú chcem do maľby pretaviť, sa potrebujem 
dostať do určitého stavu myslenia a atmosféry, v kto‑
rom sa nachádzam a  následne maľujem. Keď dokon‑
čím jednu sériu a rôzne variácie danej témy, presuniem 
sa k niečomu inému,“ reagoval autor. 

 jp

Výstavu si môžete v Tatranskej galérii pozrieť 
do 21. mája 2023.

Nepokojné tvary sa 
usídlili v galérii

Pred Veľkou nocou 
sa v Tatranskej galérii 
uskutočnila vernisáž 
výstavy s názvom 
Nepokojné tvary. Svoje 
diela vystavujú Marián 
Straka a Ján Vasilko. 
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FOTO: Štátny archív v Prešove, pracovisko Archív Poprad

Pri povestných flúdroch na rieke Poprad a  Ve-
lickom potoku sa obyvatelia Popradu kúpali 
od nepamäti. V  rokoch 1935 otvorila kúpalisko 

v spišskosobotskom Grébparku Hedviga Palatá, ktorá po-
chádzala z Bystřice nad Perštýnem, ale v tom čase bola 
obyvateľkou Spišskej Soboty. Popri kúpalisku postavila aj 
budovu s kabínkami, terasou a bufetom. Podmienkou po-
volenia prevádzky kúpaliska bola dokonalá hygiena spo-
ločných priestorov, šatne a hlavne dezinfekcia záchodo-
vých žúmp. Bazén s rozmermi 70 x 36 m mal dvojité dno 
s miernym klesaním od 0,6 m do 2 m. Steny boli z vrchnej 
časti obložené drevom. Priestor pre neplavcov bol ozna-
čený a oddelený od priestoru pre plavcov. Voda do bazé-
na bola čerpaná z Velického potoka a prechádzala filtrač-
ným systémom. Do bazéna bola denne dočerpávaná 
voda v nočných hodinách, raz mesačne bol vyprázdnený 
a vyčistený. Kúpalisko bolo v prevádzke od 1. mája do 1. 
septembra, aj v zime bývalo využité, slúžilo ako klzisko.

Začiatkom januára 1941 Hedvigu Palatú vyhostili 
zo Slovenska. Kúpalisko predala organizácii Deutsches 
Heitmatwerk, ktorej bolo po 2. svetovej vojne skonfiš-

kované. V tom čase už bolo kúpalisko v zlom stave, ne-
bolo strážené, zariadenie bolo rozkradnuté a  zničené. 
Na krátku dobu mal kúpalisko v prenájme Zväz brannosti 
v Poprade, ktorý sa zaviazal, že prevedie potrebné opravy 
a adaptáciu bazéna a priľahlých budov. Tento zámer však 
nevyšiel a kúpalisko chátralo naďalej, pričom z drevených 
stavieb ostali ruiny.

Kúpalisko sa v roku 1948 dostalo do majetku a správy 
Slovenskej odborovej rady v Bratislave. V tom čase sa uva-
žovalo nielen o zrekonštruovaní a obnovení existujúceho 
bazéna, ale aj o  zriadení vaňových a  sprchových očist-
ných kúpeľov, ktoré by poskytli očistný kúpeľ zdarma ale-
bo za minimálny poplatok aj sociálne slabšiemu obyvateľ-
stvu. V roku 1953 sa kúpalisko dostalo do majetku mesta, 
to ho zverilo do správy najskôr TJ Sokol v Poprade, neskôr 
podniku Komunálne služby okresu popradského a v roku 
1958 TJ Spartak Poprad. Plávanie bolo v tom čase pova-
žované za formu rekreácie, vec osobnej záľuby či zábavy. 
Postupne sa však vyprofilovalo na športovú disciplínu, 
na rozvoj ktorej Poprad nemal v chátrajúcom kúpalisku 
podmienky.

Plávanie 
v dejinách 

Popradu
Možnosť zaplávať si považujeme dnes v našom 
meste za samozrejmosť, na výsledky popradských 
plavcov v súťažiach môžeme byť všetci pyšní. 
Odkedy však máme možnosť zaplávať si?
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Vo volebnom programe na roky 1972-1975 sa pred-
stavitelia mesta zaviazali v  záujme rozvoja plaveckého 
športu pripraviť výstavbu krytej mestskej plavárne. Podľa 
neho mala výstavba bazéna začať v roku 1976 a ukonče-
ná mala byť v roku 1978. Rada MsNV schválila projektovú 
úlohu 16. novembra 1977. Rozpočet stavby bol uprave-
ný na 46 mil. Kčs. Základný kameň bol položený 1. júna 
1979, výstavba bola naplánovaná na 32 mesiacov. Súčas-
ťou budovaného komplexu bol veľký bazén s rozmermi 
50 x 21 m, výučbový malý bazén s  rozmermi 12 x 6 m, 
vonkajší bazén s  rozmermi 33 x 16,5 m, príslušenstvo - 
šatne, vstupná hala, administratívna časť, technické časti, 
bufet, sauna a hľadisko pre 500 divákov. V prvých štyroch 
rokoch výstavby bolo preinvestovaných 12,2 mil. Kčs.

Budovanie nenapredovalo dostatočne rýchlo, a preto 
bol v  Poprade v  januári 1983 prijatý socialistický závä-
zok s cieľom zintenzívniť práce na dostavbe, podľa kto-
rého mal byť hlavný objekt krytého bazéna odovzdaný 
do užívania počas osláv 40. výročia oslobodenia mesta. 
Práce boli urýchlené a v rokoch 1983-1984 bolo celkovo 
preinvestovaných 23,4 mil. Kčs. Krytý bazén bol slávnost-
ne otvorený 28. januára 1985. Otvorenie bazéna prijali 
Popradčania s  nadšením, denne bazén navštívilo 700-
800 plavcov. V  auguste 1985 bola daná do prevádzky 
parná sauna a malý krytý bazén, vonkajší plavecký bazén 
bol odovzdaný do užívania v lete 1986. Voda do bazénov 
bola čerpaná z  Velického potoka, prechádzala čistiacim 
zariadením na vstupe a potom každé 4 hodiny, vymieňa-
la sa 2× do roka.

Otvorením plavárne sa plavecký šport v meste začal 
intenzívne rozvíjať. Prvou veľkou celoslovenskou akciou 
usporiadanou na plavárni bola Plavecká štafeta, v ktorej 
nonstop plávalo 1000 plavcov 100 m. Štafeta sa usku-
točnila 30.-31. októbra 1986, trvala 33 hodín a Poprad sa 
dosiahnutým časom zaradil na 15. miesto na Slovensku. 
Najmladšou účastníčkou štafety bola 8-ročná Lenka Furt-
kievičová a najstarším plavcom Elemír Jakócs.

V roku 1992 prijalo mesto ponuku podniku Uranpres 
Spišská Nová Ves na vykonanie prieskumného hydroter-
málneho vrtu v lokalite Grébpark. Prípravné práce začali 

v  novembri 1992, úspešne boli ukončené v  roku 
1994. V januári 1994 narazili pracovníci Uranpresu 
na termálnu vodu s teplotou 46oC v hĺbke 847,5 m. 
Úspešný výsledok prieskumného vrtu bol pilierom 
myšlienky vybudovania termálneho kúpaliska 
v  Poprade. Uskutočnil sa však v  čase, keď mesto 
muselo riešiť platobnú neschopnosť krytej plavár-
ne a keďže v tom čase nebola v majetku mesta, ale 
v správe Školskej správy v Poprade, muselo sa po-
starať o jej majetkové vysporiadanie.

Majetkové vysporiadania a projektové prípravy 
trvali niekoľko rokov. V  roku 2002 založili mesto 
Poprad a anglická spoločnosť Letheby & Sons spo-
ločnosť Aquapark Poprad s cieľom rekonštruovať 
existujúce priestory plavárne a kúpaliska a vybu-
dovať aquapark využívajúci termálnu vodu. Prvú 

časť termálnych bazénov uviedli do užívania v pondelok 
30. júna 2003. V novom areáli termálneho kúpaliska boli 
v  tom čase dva kryté bazény – 50 metrový a 12,5 met-
rový, vonku bol jeden 33 metrový a  detský bazén, oba 
kompletne zrekonštruované a jeden nový bazén s vodou 
z blízkeho geotermálneho vrtu. Súčasťou prvej etapy re-
konštrukcie v roku 2003 bola aj kompletná rekonštrukcia 
technologickej časti krytej plavárne a  výstavba objektu 
s priamym vstupom cez vodu do vonkajších bazénov.

Aquapark prešiel od roku 2003 viacerými rekonštruk-
ciami a rozšíreniami, pre plavcov je však tou najdôležitej-
šou rekonštrukcia 50 m bazéna uskutočnená v roku 2022. 
Vynovený plavecký bazén bol slávnostne otvorený v pia-
tok 10. júna 2022.

Nerezový bazén má osem plaveckých dráh so šestnás-
timi štartovacími blokmi. Dno bolo navrhnuté s konštant-
ným spádom a hĺbkou od 1,35 do 1,8 m. Rekonštrukcia 
bazéna zabezpečuje nielen kvalitný tréningový proces 
pre športovcov, ale tiež možnosť usporiadať medziná-
rodné súťažné podujatia. Plavcom je naďalej k dispozícii 
obľúbená parná sauna. Vynovená bola aj tribúna. Bazén 
v popradskom aquaparku bol zrekonštruovaný za približ-
ne 2,7 milióna eur aj vďaka dotácii z Fondu na podporu 
športu. Rekonštrukcia trvala približne šesť mesiacov.

Martina Šlampová
Štátny archív v Prešove, pracovisko Archív Poprad
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Kam za kultúrouMÁJ

2022

Podujatia
3. 5. Streda 17:00 / Reštaurácia   
 Lahodnosti

Eko echo
Prednáška Prof. PaedDr., Jaroslava Ven-
cálka, CSc. na tému spoločensko-envi-
romentálne výzvy východoslovenského 
maliara Františka Veselého zachytené 
v jeho výtvarnej tvorbe.

3. 5. Streda a 18.5. Štvrtok 
16:00‑18:00 / Tatranská galéria

Kurz kresby
Kurz pre začiatočníkov.

4. 5. Štvrtok 17:00 / Tatranská galéria

Večer spravodlivých
Redaktorka RTVS Dagmar Mozolová uvá-
dza príbehy ľudí, ktorí zachránili počas II. 
svetovej vojny židovské rodiny za účasti 
priamych členov rodín. Hosť programu 
Katarína Koščová.

9. 5. Utorok 15:00 / Podtatranská  
 knižnica, Západ

Tvorivé dielne
Výroba pozdravov a dekorácií ku Dňu 
matiek.

9. 5. Utorok 19:00 / Dom kultúry

Fragile
Koncert populárnej slovenskej vokálnej 
skupiny.  

10. 5. Streda 19:00 / Dom kultúry

Let číslo 124
Divadelná komédia. Účinkujú: Lujza Ga-
rajová-Schrameková, Dominika Richtero-
vá, Juraj “Šoko” Tabaček a Peter Sklár.   

11. 5. a 25. 5. Štvrtok  
16:00‑18:00 / Tatranská galéria

Kurz kresby
Kurz pre pokročilých.

11. 5. Štvrtok 17:00 / Podtatranská  
 knižnica, Západ

Pavol „Hirax“ Baričák
Beseda so spisovateľom v rámci cyklu 
LiteraTÚRA.

12. 5. Piatok 15:30 / Podtatranská  
 knižnica, Západ

Mojej mame
Tvorivé dielne pre deti.

13. 5. Sobota 13:00‑20:00 /   
 Tatranská galéria

Noc múzeí a galérií 2023
Divadelné predstavenie a komentované 
prehliadky aktuálnej výstavy.

13. 5. Sobota 14:00‑20:00 /   
 Podtatranské múzeum

Noc múzeí a galérií 2023
Komentované prehliadky výstavy Žijú 
v lese, vzdelávací program pre deti 
Pre bystré hlavičky, prezentácia práce 
s hlinou v hrnčiarskej dielni, ukážky tka-
nia na hrebeňoch a karetkách v rámci 
prezentácie tkáčskej dielne.

13. 5. Sobota 20:00 / Aréna Poprad

IMT SMILE
Koncert populárnej slovenskej kapely.

19. 5. Piatok 19:00 / Dom kultúry

Kontrabas
Divadelná hra Štúdia L+S. Účinkuje Mar-
tin Huba a Veronika Bilová (soprán).  

25. 5. Štvrtok 16:30 / Podtatranská  
 knižnica, Západ

Ľubo Olach
Beseda so spisovateľom detektívnych 
románov v rámci cyklu LiteraTÚRA.

Výstavy
Do 17. 5. / Podtatranské osvetové   
 stredisko

Výtvarné spektrum
Výstava ocenených a víťazných výtvar-
ných prác z postupovej regionálnej 
súťaže pre amatérskych výtvarníkov 
pre okresy Poprad, Kežmarok, Levoča, 
Prešov a Sabinov.

Do 21. 5. / Tatranská galéria

Nepokojné tvary
Výstava významných súčasných sloven-
ských autorov: Marián Straka – 3D rea-
lizácie a Ján Vasilko – maľba. Stretnutie 
dvoch mediálnych prístupov, ktoré mo-
deluje intenzívne napätie „nepokojných“ 
tvarov.

Do 24. 5. / Tatranská galéria, ArtKlub

Štyri nočné doby
Výstava publicistu, literáta, výtvarníka 
Emila Semanca.

Do 27. 5. / Podtatranská knižnica, Západ

Tatranské obrazy
Výstava krajinomalieb Vladimíra Zentka 
z vysokohorského prostredia nášho re-
giónu.

Do 28. 5. / Podtatranské múzeum

Žijú v lese
Výstava predstavujúca voľne žijúcu zver 
doplnená fotografiami z autorskej tvorby 
lesníka, ochranára a fotografa Marcela 
Tobisa.

Do 30. 5. / Podtatranská knižnica, Západ

Fantázia
Výstava výtvarného odboru Súkrom-
nej základnej umeleckej školy Fantázia 
spojená s ukážkou tvorby výtvarných 
pedagogičiek Anny Vnenčákovej, Lenky 
Orolinovej a Michaely Kokoruďovej.

Od 18. 5. do 5. 6. / Podtatranské  
 osvetové stredisko

Eko echo
Výstava prác východoslovenského malia-
ra Františka Veselého.

Od 26. 5. do 26. 6. / Tatranská  
 galéria

Ten, čo maľuje oceľou
Výstava Joachima Matza, renomova-
ného umelca z Nemecka, ktorý vyvinul 
techniku maľovania kovom na kov, (tzv. 
metalurgický pointilizmus).

Od 26. 5. do 3. 9. / Tatranská   
 galéria

Architektúra – ukazovateľ  
kultúry

Tematické výstavy venované architektú-
re v rámci projektu Hry s umením 2023: 
Arata Isozaki (Japonsko) – laureát Pritzke-
rovej ceny  a Veže do neba z medzinárod-
ného Domu umenia Bibiana.

Do 31. 8. / Art Lasák Gallery 

Momenty, sny a dotyky
Výstava diel svetoznámej umelkyne An-
drei Ehret , ktorá sa vo svojej umeleckej 
tvorbe sústreďuje na abstraktnú expre-
sívnu olejovú a kombinovanú maľbu.

Stála expozícia / Tatranská galéria

Odkryté hodnoty APP
Stála expozícia diel zo zbierkového fondu 
Tatranskej galérie predstavuje to najlep-
šie z tvorby takmer 80 autorov. Výstava je 
spracovaná v aplikácii a doplnená obsaž-
ným katalógom.

Stála expozícia / Podtatranské   
 múzeum

Poprad a okolie v zrkadle 
vekov

Expozícia sprístupňujúca príbeh kon-
tinuálneho osídlenia územia mesta 
Poprad a jeho okolia od praveku až 
po súčasnosť.

Mesačník

POPRAD
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MAREc  

26. 3. v Strážach pod Tatrami so Štefanom Kornajom (1931) 
28. 3. v Poprade – Veľkej s jozefom Šprencelom (1954)  
 v Poprade – Veľkej s Máriou Knižkovou (1933) 
29. 3. v Poprade – Veľkej s Františkom Valentovičom (1951) 
 v Poprade – Veľkej s Irenou Zavadskou (1945) 
30. 3. v Poprade – Veľkej s Matejom Leškom (1954) 
31. 3. v Poprade – Veľkej s Annou Denkovou (1942)  

APRÍL        

3. 4. v Poprade – Veľkej s jánom Závackým (1954) 
5. 4. v Poprade – Veľkej s Marianou bavalovou (1953) 
6. 4. v Poprade – Veľkej s Máriou Václavovou (1957) 
8. 4. v Poprade – Veľkej s jozefom Figlárom (1948) 
12.4. v Poprade – Veľkej s jaroslavom Ilavským (1950) 
 v Poprade – Veľkej s Miroslavom Sobotovičom (1957) 
14. 4. v Poprade – Veľkej s Andrejom Gorelom (1950) 
 v Matejovciach        s Ľubomírom Funketom (1965) 
17. 4. v Poprade – Veľkej s jánom Kálnym (1945)  

ROZLÚČILI SME SA

Spoločenská rubrika

6. 4.  jana Dubovanová a Marek Lupka  

cITáT
"Ambície a sny sú ako oheň. Nie je umením hasiť oheň druhým, ale založiť si 

svoj vlastný aj v tom najväčšom daždi." 
 (Autor neznámy)

MANžELSTVO UZAVRELI 

Lekárska pohotovosť pre deti a dorast 
Lokalizácia: 
Detská poliklinika – vchod č. 2, spoločný priestor 
s detskou imunoalergologickou ambulanciou
Tel.: 052 / 7125 683

Ambulantná pohotovosť pre dospelých 
Lokalizácia: Nemocnica - poliklinická časť, 
1. poschodie, číslo dverí P106 / 
Spádova oblasť okres Poprad
Tel.: 052 / 7125 614, 052 / 7125 525

Zubná pohotovosť
Lokalizácia: Nemocnica - budova hlavnej 
vrátnice, 1. poschodie, číslo dverí 102
Tel.: 052 / 7125 613

Lekárne, ktoré zabezpečujú lekárenskú starostlivosť v rámci 
prevádzkových hodín počas pracovných dní, soboty a nedele:

•	 Lekáreň	Dr. Max, OC Kaufland, Jiřího Wolkera, Poprad, tel. 0901961195, 

 (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	Dr. Max, Dlhé hony 1, Poprad (9:00 - 21:00)

•	 Lekáreň	BENU, Teplická cesta 4359/3, Poprad (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	BENU, OD Kaufland, Moyzesova 4067/3, Poprad, tel. 0905821914 

 (8:00 - 20:00)

•	 EKOLEKÁREŇ Poprad, OC FORUM, vchod z Francisciho ulice, 

 Námestie Sv. Egídia 3290/14, Poprad, (8:00 - 20:00)

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 22:00
Sobota, nedeľa, sviatky 07:00 – 22:00

Ordinačné hodiny:
Sobota, nedeľa 09:00 – 13:00

Rozpis zabezpečenia poskytovania lekárenskej pohotovostnej služby

ZDROJ: NEMOCNICA POPRAD 

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 22:00
Sobota, nedeľa, sviatky 07:00 – 22:00

ZMENA PROGRAMU VyhRADENá !

MÁJ

ZDROJ:E ‑VUC.SK

OZNAM 
Mesto Poprad oznamuje svojim 

občanom, že distribúcia rozhodnu-
tí za miestny poplatok za komunálne 
odpady a  drobné stavebné odpady 
a  miestne dane na rok 2023 v  meste 
Poprad prebieha v tomto roku aj doru-
čovaním do vlastných rúk zamestnan-
cami mesta Poprad. 

Je dôležité, aby každá domácnosť 
(dvere do bytu), ako aj poštová schrán-
ka boli označené menovkou.

Písomnosť určená do vlastných rúk 
bude vydaná len adresátovi, prípadne 
osobe splnomocnenej na prijímanie ta-
kýchto písomností. Písomnosti sú do‑
ručované v pracovných dňoch v čase 
od 16:00 hod. do 20:00 hod., v  so‑
botu od 09:00 hod. do 20:00 hod. 
a  v  nedeľu od 14:00 hod. do 20:00 
hod. 

Pri preberaní písomností predložte 
svoj doklad totožnosti.

Doručovateľ bude zreteľne označe-
ný menovkou - logom mesta a svojím 
menom.

V  prípade neprevzatia úradnej pí-
somnosti určenej do vlastných rúk 
s opakovaným doručením bude správ-
ca dane následne túto písomnosť do-
ručovať  podľa § 30 a § 31 zákona  č. 
563/2009  Z. z. o správe daní  (daňový 
poriadok)  a  o  zmene a  doplnení nie-
ktorých zákonov v  znení neskorších 
predpisov prostredníctvom pošty. 

Predpokladaný termín ukončenia 
doručovania zamestnancami mesta 
Poprad je 30. jún 2023.
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V posledný marcový deň sa začal v Po-
prade hokejový sviatok mládeže. 
V rámci 2. ročníka Mládežníckych maj-

strovstiev Slovenska ako prví bojovali o trofej 
dorastenci. Po vyrovnanom priebehu a kva-
litných zápasoch si z  Popradu titul majstra 
odniesli hráči Slovana Bratislava, ktorí len 
tesne preskočili Nitru a o jediný bod aj bron-
zovú Banskú Bystricu. Štvrtým do partie bol 
Trenčín.

Takto naladení fanúšikovia mládežnícke-
ho hokeja premostili na Zimnom štadióne 
mesta Poprad do kategórie starších žiakov 
A, čo sú vekom ôsmaci. V  konkurencii šies-
tich tímov sa bojovalo o Pohár olympijských 
nádejí. Tu už nechýbal domáci zástupca z HK 
ŠKP Poprad pod vedením trénera Miroslava 
Škoviru. Popradčania začali sľubne, keď uhra-
li remízu 3:3 s Banskou Bystricou, ale potom 

prišla tesná prehra 2:3 s HOBA Bratislava, de-
bakel 0:9 s Trenčínom i smolná prehra s Ko-
šicami 1:3. V zápase s Martinom mohli ešte 
mladí hokejisti spod Tatier zabojovať o  ko-
nečnú štvrtú priečku, ale po výsledku 1:2 sa 
museli zmieriť s posledným miestom. Pohár 
olympijských nádejí si z  popradského ľadu 
odniesli suverénni Trenčania, ktorí nestratili 
ani bod a na celom turnaji inkasovali iba je-
diný gól. V ďalšom poradí sa umiestnili Koši-
ce, HOBA Bratislava, Martin, Banská Bystrica 
a napokon HK ŠKP Poprad. „Chceli sme zís‑
kať nejakú medailu, ale videli sme, ako sa 
niektoré družstvá výrazne posilnili. My sme 
mali na podujatí v hre aj deviatakov a museli 
sme to rozložiť do dvoch tímov. Celkovo však 
prejav nášho družstva nebol zlý a  chlapci 
bojovali. Aj keď je to posledné miesto, svojou 
hrou nesklamali. Aspoň zistili, akým smerom 

Sviatok hokejovej 
mládeže v Poprade

Na prelome marca a apríla patril 
Poprad 2. ročníku Mládežníckych 

majstrovstiev Slovenska 
v hokeji. Počas deviatich dní tu 

súperili tie najlepšie tímy v troch 
kategóriách o majstrovské tituly. 

V dvoch z nich sa predstavili 
aj Popradčania a výkonom 

nesklamali.



29

Máj 2023
ŠPO

RT

sa hokej uberá,“ hodnotil tréner ôsmakov HK ŠKP Poprad 
Miroslav Škovira. „Úroveň turnaja bola veľmi vysoká a sú‑
peri kvalitní. Mohli sme si porovnať sily s mužstvami, ako 
je HOBA Bratislava, či Trenčín. Je to pre nás ďalšia skúse‑
nosť do života, ako sa môžeme posúvať ďalej. Konečné 
umiestnenie mrzí, ale nedá sa nič robiť. O rok sa bude hrať 
opäť a ja verím, že to Poprad vyhrá,“ skonštatoval kapitán 
tohto tímu Patrik Rychlík.

Skvelou bodkou za deväťdňovým maratónom mlá-
dežníckeho šampionátu v  Poprade bol finálový turnaj 
deviatakov z kategórie starších žiakov AA. Ani tu nechý-
bali mladí „Kamzíci“ opäť pod vedením Miroslava Škovi-
ru. Schuti si zastrieľali proti Žiline (7:3) a aj proti Banskej 
Bystrici (7:0), ale podobne si počínal aj bratislavský Slovan, 
ktorý zdolal Banskú Bystricu 8:3 a  Žilinu dokonca 15:3. 
V záverečný deň turnaja sa tak hralo o všetko, a to práve 
medzi Popradom a Slovanom. Kvalitnému súperovi do-
máci vo výbornej atmosfére vzdorovali dlhé minúty, keď 
po dvoch tretinách prehrávali 0:1, no v  poslednej časti 
sa to zlomilo. Popradčania inkasovali päťkrát a museli sa 
skloniť pred výkonom chlapcov z  hlavného mesta. Ani 
nad striebrom a titulom vicemajstra však nelámali palicu. 
Okrem medailí si dvaja Popradčania pribalili aj individuál-
ne ocenenia. Najlepším brankárom turnaja sa stal Martin 
Beňo a najlepším útočníkom zasa Andreas Straka. „S me‑
dailou sme spokojní. Vedeli sme, že Slovan má kvalitné 
mužstvo so štyrmi vyrovnanými útokmi. My sme mali 
k dispozícii viac ‑menej len dva kvalitnejšie a ten tretí bol 
poskladaný tak, aby aspoň bol. V závere sa to ukázalo ‑ 
chýbali nám sily. Celkovo však môžem skonštatovať, že 
na takýto žiacky hokej to bolo veľmi kvalitné a hralo sa 
v závere vo výbornej atmosfére. Prišli fanúšikovia z oboch 
táborov, a tak to malo výbornú úroveň,“ uviedol Miroslav 
Škovira. „Som rád, že som dostal šancu zahrať si finálo‑
vý turnaj s deviatakmi, keďže s dorastom nám to nevy‑
šlo. Podľa mňa to bol perfektný turnaj a je škoda, že sa 
nám nepodarilo vyhrať aj posledný zápas. Nevadí, život 
ide ďalej. Vedeli sme, že Slovan bude najťažším súperom. 
Pripravovali sme sa na to zodpovedne, ale nedávali sme 
góly. Žiaľ, finále pre nás nedopadlo dobre. Je pekný pocit 

mať striebro na krku, ale o dosť lepší by bol, keby sme boli 
prví,“ priznal kapitán finálového tímu Popradu Dominik 
Danko, ktorý mal možnosť hrať s  kamarátmi ako jeden 
z dvojice ostaršených hráčov z dorastu. Stal sa najlepším 
hráčom rozhodujúceho zápasu. Primátor mesta Poprad 
Anton Danko po finálovom zápase uviedol: „Keby niekto 
pred turnajom povedal, že budeme hrať o titul a skončí‑
me druhí, tak by boli všetci spokojní. Samozrejme, bez‑
prostredne po turnaji to bolo sklamanie, ale treba ob‑
jektívne povedať, že Bratislava mala vyrovnanejší káder. 
Verím, že všetkých chlapcov to niekam posunie, pretože 
aj porážky posúvajú,“ povedal primátor. Mesto Poprad 
bolo spoluorganizátorom celého podujatia 2. ročníka 
Mládežníckych majstrovstiev Slovenska 2023, a tak nastal 
čas hodnotiť. „Myslím si, že všetci mohli byť spokojní. Vy‑
tvorili sme tímom špičkové podmienky. Viacerí skonšta‑
tovali, že na lepších majstrovstvách ešte nehrali. Aj to, že 
sa konali v Poprade je dôkaz toho, že tu máme špičkové 
podmienky pre hokejistov a  myslím, že sú jedny z  naj‑
lepších na Slovensku. Veď máme tri kryté štadióny, čo je 
adekvátne pre veľkosť mesta na milión obyvateľov a nie 
pre Poprad, ktorý má menej ako 50 tisíc. Mám radosť, že 
si zväz vybral Poprad. Verím, že všetci odtiaľ odišli plní 
skvelých zážitkov,“ zhrnul A. Danko.

Jeho slová doplnil prezident Slovenského zväzu ľado-
vého hokeja Miroslav Šatan, ktorý po vydarenej vlaňajšej 
premiére v Ružomberku presťahoval mládežnícky šampi-
onát pod Tatry. „Veľmi sa tešíme, že nás v Poprade takto 
privítali. Chcem sa poďakovať všetkým, ktorí pomohli 
zorganizovať tento turnaj. Splnilo to predovšetkým špor‑
tovú kvalitu. Projekt sme vlani odštartovali s dlhodobým 
zámerom a chceme v tom pokračovať. Opäť to malo len 
pozitívne ohlasy. Poprad sa v tejto sezóne stal hokejovou 
baštou, keď z jednej ľadovej plochy to tu narástlo na tri. 
Sú tu predpoklady na to, aby sa tu hokej mohol dlhodobo 
rozvíjať. Plánujeme v  tomto meste vytvoriť aj hokejovú 
akadémiu a tak si myslím, že sa v Poprade budeme stre‑
távať častejšie,“ uzavrel M. Šatan.

 Marek Vaščura
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Mladí hokejoví reprezentanti do 20 rokov sa zišli 
pod vedením trénera Ivana Feneša na úvod 
dlhej osemmesačnej prípravy pred majstrov-

stvami sveta v Poprade aj s trojicou domácich hráčov – 
Markusom Suchým, Matejom Tomasom a  Sebastiá-
nom Nahalkom. Poradili si na úvod so Švajčiarmi 4:2, 
no prehrali s  Fínmi 0:5 a  celkovým víťazom turnaja 
zo Švédska v kvalitnom zápase 3:5. V nedeľu tak bojo-
vali s Čechmi o konečné tretie miesto a to s prehľadom 
zvládli. Zvíťazili 3:0 a  z  turnaja odchádzajú o  cennú 
skúsenosť bohatší. „Sme vďační, že sme mohli takýto 
turnaj doma organizovať. Videli sme tu viacerých bu‑
dúcich hráčov NHL a teším sa, že chlapci turnaj zvládli 
obstojne. Dokázali sme hrať s top favoritmi vyrovnaný 
hokej. Našli sme tu novú skupinu hráčov, ktorí určite 
zamiešajú karty do ďalšej nominácie a hlavne na maj‑
strovstvá sveta,“ hodnotil tréner hokejovej reprezentá-
cie SR do 20 rokov Ivan Feneš.

Jeden z  trojice Popradčanov Markus Suchý nosil 
na drese A -čko a  stal sa najproduktívnejším hráčom 
Slovákov so štyrmi bodmi. Domáci turnaj si naplno uží-
val. „Som veľmi rád, že mesto Poprad dostalo možnosť 
hostiť takýto turnaj. Veľmi som si to užíval, veď som tu 
mal veľa spoluhráčov, kamarátov i rodinu. Boli tu su‑
per podmienky a všetci z turnaja odchádzame spokoj‑
ní. Nesústredím sa na bodové štatistiky, chcel som len 
plniť svoju úlohu. Celá naša formácia sa toho chopila 
a robili sme problémy aj tým najlepším hráčom sveta,“ 
skonštatoval syn známejšieho odchovanca Popradu 
a niekdajšej hviezdy NHL Radoslava Suchého.

Rovnako, ako všetci chlapci zapojení do úvodnej 

prípravy, aj on sa chcel trénerom ukázať v  čo najlep-
šom svetle a to v konkurencii hráčov, z ktorých viacerí 
boli v tejto spoločnosti po prvýkrát. „Pre veľa chlapcov 
to bola prvá medzinárodná skúsenosť a  ja si myslím, 
že sa k  tomu postavili profesionálne. Ukázali sme, že 
máme silu, aj keď tu nemáme zatiaľ naše najväčšie 
hviezdy. Sám som nazbieral veľa cenných skúseností, 
pretože to bol naozaj veľmi kvalitne obsadený turnaj,“ 
podčiarkol Markus Suchý.

Hokejoví juniorskí reprezentanti Slovenska na do-
mácom turnaji pustili pred seba víťaza zo Švédska a tiež 
Fínov. Štvrtí skončili Švajčiari a  na chvoste bez bodu 
Česi. Z Popradu sa všetci rozpŕchli do svojich tímov, no 
v lete čakajú mladých Slovákov ďalšie dva kvalitné tur-
naje, kde sa opäť stretnú s Fínmi, Švédmi i Čechmi. Po-
čas inej novembrovej akcie sa následne už budú plne 
sústrediť na samotné majstrovstvá sveta, ktoré bývajú 
tradične na prelome rokov.

 Marek Vaščura

Turnaj piatich krajín 
bol čerešničkou 

na torte

Po vydarenom maratóne 
Mládežníckych majstrovstiev 
Slovenska 2023 to v Poprade 
na sklonku hokejovej sezóny 
nebolo stále všetko. V polovici 
apríla si tu rozložili svoj 
stan juniorskí reprezentanti 
do 20 rokov, ktorí odštartovali 
dlhú – osemmesačnú prípravu 
na majstrovstvá sveta. Na 
kvalitne obsadenom Turnaji 
piatich krajín sa Slováci 
nestratili a v efektivite ich 
vyškolili iba severské tímy – 
top favoriti z Fínska a Švédska, 
ktorí mali v kádroch viacero 
draftovaných hráčov a budúce 
hviezdy NHL.

FOTO: Marek Vaščura FOTO: Marek Vaščura
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V  dlhodobej základnej časti hokejbalovej extrali-
gy nazbierali Popradskí piráti v tomto ročníku 27 
bodov, čo im stačilo na siedme miesto. Do cesty 

sa im v  premiérovom play -off postavil najťažší možný 
súper – obhajca titulu LG Bratislava. Napriek vyrovnanej 
hre prehrali zverenci Martina Sminčáka všetky tri zápa-
sy a tak svoj tieň neprekročili, hoci pomýšľali s kvalitne 
vyskladaným kádrom na vyššie priečky. V jarnej časti už 
našli svoj domov v hale Strednej športovej školy, kde sa 
presťahovali z  ihriska pri Centre voľného času. Prilákali 
tam početnú skupinu fanúšikov najmä v rozhodujúcich 
fázach sezóny a  tým sa odvďačili bojovným výkonom 
v každom zápase, aj keď to na lepšie umiestnenie ne-
stačilo. „Sezóna bola ako na hojdačke. Stratili sme veľa 
bodov, ale v play ‑off sme nesklamali. Majstra sme sa ne‑
báli, veď aj napriek jasným výsledkom v Bratislave bola 
hra vždy vyrovnaná. Nepremieňali sme šance a tak nás 
súper položil svojou efektivitou. Máme však na čom sta‑
vať, veď máme veľa mladých hráčov a v klube pôsobia 
dve stovky detí. Spokojní s celkovým umiestnením byť 
nemôžeme. Mali sme po návrate kvalitných hráčov ove‑
ľa vyššie ambície. Mali sme tu majstrov sveta i Slovenska 
a dokonca aj majstra Českej republiky. Ak toto mužstvo 
ostane pokope, tak máme pred sebou svetlú budúc‑
nosť,“ vidí to celé kladne kapitán tímu Patrik Kromka. 
„V druhej extraligovej sezóne sme si už zahrali play ‑off, 
takže sme opäť o  niečo vyššie. Môžeme sa smelo pri‑
pravovať na ďalšiu sezónu. Tú aktuálnu hodnotím pozi‑

tívne. Prístup chalanov bol výborný a je na čom stavať. 
Vždy sa dá urobiť niečo viac. Mali sme na to, aby sme 
skončili po základnej časti vyššie a tým pádom by sme 
mali ľahšieho súpera v play ‑off. To je jediná vec, ktorá 
nás mrzí, ale tak to vyšlo. Sezóna pre nás len nedávno 
skončila a čo bude ďalej, si netrúfam povedať. Myslím si 
však, že ak bude obojstranný záujem, tak chlapci v Po‑
prade ostanú. Tým pádom verím, že budúca sezóna 
bude ešte lepšia,“ vyhlásil tréner Popradských pirátov 
Martin Sminčák.

Vedenie „Pirátov“ si celú sezónu dopodrobna rozo-
berie a po jej zhodnotení začne pripravovať tím na nový 
ročník. Viac prezradil viceprezident klubu Marek Rem-
ža: „Klubu sa podarilo naplniť cieľ postúpiť po prvýkrát 
do play ‑off. Na to, že hráme v extralige druhý rok, je to 
super. Škoda, že nám v  základnej časti niektoré body 
zbytočne ušli našimi chybami. Mužstvo mohlo byť v ta‑
buľke úplne inde. Mrzí ma, že sme aspoň jeden zápas 
vo vyraďovacej časti neuhrali hlavne doma pred fantas‑
tickými divákmi. Už ale nastal čas premýšľať, ako ďalej. 
Po predbežných rozhovoroch s  hráčmi ma potešilo, že 
väčšina z nich chce ostať, veď tu sú všetci doma a majú 
dobré podmienky. Skôr sa môže stať, že niektorí ukon‑
čia kariéru, pretože roky pribúdajú. Budeme hľadať aj 
nové mená a  určite káder omladíme. Máme úspešnú 
juniorku, a  tak budeme naďalej pracovať na tom, aby 
sme vždy nejakých juniorov do A ‑tímu vytiahli.“ 

 Marek Vaščura

Piráti si zahrali 
po prvýkrát 

v play-off
Hokejbaloví Popradskí piráti majú za sebou 

druhú sezónu v extralige a po prvýkrát si 
v nej zahrali vo vyraďovacej časti. Museli 

však vzdorovať úradujúcemu majstrovi 
a to sa im stalo osudným. Napriek tomu 

sa s týmto ročníkom súťaže rozlúčili 
so vztýčenými hlavami.
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Ročník 2022/23 sa v ženskej ho-
kejovej extralige hral po prvý-
krát v  novom formáte. Tímy 

boli zo začiatku rozdelené do dvoch 
základných skupín a  tú svoju, s  vý-
nimkou úvodnej prehry v  Martine, 
Popradské líšky ovládli. V  nadstav-
be sa už tímy premiešali, ale body 
si pripisovali do svojich skupín. 
Tentokrát prišla jediná prehra s naj-
obávanejším súperom z  Prešova, 
ale inak všetko po starom  – zve-
renkyne Ivana Bednára pravidelne 
vyhrávali. Napokon išli z  celkové-
ho druhého miesta do semifinále 
play -off s  cieľom dobre sa pripraviť 
na Šarišanky. Kým však Poprad pre-
šiel cez Spišskú Novú Ves, Prešovu 
vypálil rybník práve Martin. Ten sa 

pred vyraďovacou časťou výrazne 
posilnil, a to sa prejavilo aj vo finále. 
Hralo sa na plný počet piatich zápa-
sov a  za stavu 2:2 sa museli na ten 
rozhodujúci Popradčanky presťaho-
vať do tréningovej haly, kde sa ocitli 
vôbec po prvýkrát. Pred parádnou 
diváckou kulisou hrali vyrovnanú 
partiu, no zarezali ich zbytočné 
vylúčenia a  jedno aj v  predĺžení. 
Hralo sa 1. apríla, no nebol to žart. 
O  všetkom rozhodla v  63. minúte 
Romana Halušková a „Líškam“ ostali 
oči pre plač. „Rozhodli naše hlúpe 
vylúčenia, čo sa v  takomto zápase 
nesmie stávať. Súper to dokonale 
využil. Bojovali sme jedna za druhú 
až do konca a  dôkazom toho bolo, 
že sme to dotiahli až do predĺženia. 

Popradské 
líšky 

zažívajú 
nový pocit 

vicemajstra

Popradské líšky opäť urobili dobré 
meno popradskému hokeju 
a zo sezóny si odnášajú premiérovo 
už aj strieborné medaily. Platí však, 
že počas svojej desaťročnej histórie 
im na krku cenný kov nikdy nechýbal, 
pokiaľ sa súťaž hrala plnohodnotne. 
Po tohtoročnom finále s Martinom 
síce zavládol smútok, ale tréner Ivan 
Bednár je na jeden z najmladších 
tímov v súťaži právom hrdý.

„Aj KEď SME 
PREhRáVALI, ZáPAS 

SME NEVZDALI.
URObILI SME NEjAKÉ 

chyby, ALE Už jE 
NESKORO

PLAKAť 
NAD ROZLIATyM 

MLIEKOM. PRIjALI 
SME TO AKO FAKT." 

Bianka Šuliková, 
kapitánka tímu
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Aj keď sme prehrávali, zápas sme nevzdali. 
Urobili sme nejaké chyby, ale už je neskoro 
plakať nad rozliatym mliekom. Prijali sme to 
ako fakt,“ skonštatovala kapitánka tímu Bian-
ka Šuliková a  dodala: „Momentálne to nie je 
ten najlepší pocit. Možno časom príde aj ne‑
jaký lepší, ale zatiaľ to nehodnotím veľmi po‑
zitívne.“

Pozitíva i  tie správne slová hľadal po fi-
nále tréner Ivan Bednár, ktorý zložil klobúk 
pred výkonom svojich zverenkýň a to nielen 
v rozhodujúcej časti sezóny, ale aj v tej dlho-
dobej. „Pocity sú smutné po každej prehre 
a s tým sa nedá nič robiť. Prevláda to nad všet‑
kým, ale vždy sa na to dokáže človek vyspať. 
Séria sa v  náš neprospech zlomila v  druhom 
domácom zápase, kedy sme súpera k  ničo‑
mu nepustili a napriek tomu sme prehrali 0:1. 
Myslím si, že aj v  poslednom zápase vyhral 
šťastnejší tím, nie lepší. Som hrdý na svoje dievčatá 
a na všetko, čo dokázali. V závere série rozhodlo zlé 

striedanie a  zlá komunikácia ‑ a  to beriem na seba. 
Hralo sa však vo výbornej atmosfére, za čo som fanú‑
šikom vďačný,“ vyzdvihol.

Popradské líšky sú ako klub na scéne presne 
desať rokov a  je úctyhodné, akú zbierku me-
dailí vo vitríne majú. Aj to zdôraznil v rozhovo-
re hrdý tréner. „Naše jubileum budeme sláviť 
v  auguste a  tu treba pripomenúť, že vždy sme 
mali medailu. S tým sa nemôže len tak hocikto 
pochváliť. Máme päť titulov, prvé striebro a dva 
bronzy. Akurát cez covid z toho nebolo nič. Tre‑
ba tiež povedať, že tento tím hral od začiatku 
sezóny v  rovnakom zložení. Súperi sa naopak 
pred play ‑off výrazne posilnili. Taký je hokej 
a  bolo to v  rámci pravidiel. Môžem len pod‑
čiarknuť, že som hrdý na tento tím, ktorý bol 
v súťaži jeden z najmladších,“ uzavrel tréner vi-
cemajstra.

 Marek Vaščura
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ZMENA PROGRAMU 
VyhRADENá !

Kam za športom
MÁJ
2023

6. Sobota 18:00 / NTC Poprad
MFK TATRAN LIPTOVSKÝ MIKULÁŠ – 
FC VION ZLATÉ MORAVCE

8. kolo nadstavby o udržanie sa vo Fortuna  
 lige

7. Nedeľa 16:30 / NTC Poprad
FK POPRAD – MŠK RIMAVSKÁ SOBOTA

25. kolo III. ligy sk. Východ

7. Nedeľa 17:00 / NTC Poprad - Stráže
ŠK ZEMEDAR POPRAD-STRÁŽE – 
TJ DUNAJEC SPIŠSKÁ STARÁ VES

20. kolo 7. ligy PFZ

16.‑17. Utorok a Streda 12:30 / Stredná športo-
vá škola
VOLEJBAL STREDNÝCH ŠKÔL – MIX

Majstrovstvá Slovenska

20. Sobota 18:00 / NTC Poprad
MFK TATRAN LIPTOVSKÝ MIKULÁŠ – 
MFK RUŽOMBEROK

10. kolo nadstavby o udržanie sa vo Fortuna  
 lige

21. Nedeľa 17:00 / NTC Poprad
FK POPRAD – MŠK TESLA STROPKOV

27. kolo III. ligy sk. Východ

21. Nedeľa 17:00 / NTC Poprad - Stráže
ŠK ZEMEDAR POPRAD-STRÁŽE – 
TJ SPIŠSKÝ ŠTIAVNIK

22. kolo 7. ligy PFZ

27. Sobota 9:00 / Aréna Poprad
MAJSTROVSTVÁ SLOVENSKA DETÍ 
A ŽIAKOV V KARATE

karate

27. Sobota 10:30 / Námestie Spišská Sobota
DETSKÁ VRL ADRIÁNA BABIČA

Cyklistické preteky pre deti cyklistika

V programe aktivít Európskeho mesta športu ne-
mohol v Poprade chýbať ani tradičný a obľúbe-

ný korčuliarsky výcvik pre deti z  materských škôl. 
V apríli svoju tohtoročnú misiu skončil a šikovní malí 
korčuliari si za svoju snahu opäť zaslúžili „ľadové vy-
svedčenia“.

V  tomto školskom roku sa korčuliarskeho výcvi-
ku v  Poprade zúčastnilo cca  430 detí z  jedenástich 
materských škôl, z toho boli dve súkromné a deväť 
v  pôsobnosti mesta Poprad. Tento maratón výcvi-
kov sa konal dlhodobo na dvoch ľadových plochách. 
„Takmer celý školský rok sme mali k dispozícii trénin‑
govú halu a boli sme aj vonku na ploche pri Centre 
voľného času, kým tam bol ľad,“ doplnila Jana Pálko-
vá z referátu mládeže a športu MsÚ v Poprade.

Deťom sa aj tentokrát venovali kvalifikovaní tré-

neri z hokejového prostredia, ktorí potvrdili, že cer-
tifikát za úspešné absolvovanie kurzu si každý malý 
korčuliar právom zaslúžil. „Záver kurzu je vždy naj‑
krajší. Deťom odovzdáme vysvedčenia a  oni sa ra‑
dujú. A my samozrejme s nimi, pretože sme ich niečo 
naučili. Sú veľmi učenlivé. Treba mať s  nimi trochu 
trpezlivosti a naviesť ich na určité veci, no potom to 
už ide samé. Dúfam, že sa na nich do budúcna niečo 
nalepilo a verím, že o rok niektorých uvidíme v hoke‑
jových prípravkách,“ skonštatoval tréner korčuľova-
nia Peter Svitana.

 Marek Vaščura

Ľadové vysvedčenia 
sú v tých správnych 

rukách

FOTO: mesto Poprad
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Redakcia Me-
sačníka Poprad 
opäť pripravila 

pre svojich čitateľov 
a úspešných riešite-
ľov švédskej krížovky 
i osemsmerovky sú-
ťaž o zaujímavé ceny.

Zapojte sa opäť 
do našej súťaže. 
Správne znenie 
tajničky i osemsme-
rovky posielajte naj-
neskôr do 20. mája 
2023 poštou, alebo 
doručte osobne 
na adresu vydava-
teľa: Mestská infor-
mačná kancelária, 
Námestie sv. Egídia 
43/86, 058 01 Poprad, 
prípadne emailom na 
jana.pisarcikova@
msupoprad.sk.

Nezabudnite uviesť 
svoje meno, adre-
su, telefónne číslo 
a heslo „Tajnička“. 
Vyžrebovaný, úspeš-
ný lúštiteľ získa dar-
čeky pre najmenších 
od MIK Poprad a kni-
hu Poprad a okolie 
z neba.

Výhercu cien bude-
me kontaktovať tele-
fonicky.

Tešíme sa na Vaše 
odpovede a prajeme 
Vám príjemné chvíle 
strávené lúštením.

 (red)
Riešenia z minulého čísla:

Tajnička: T1 REVOLÚCIE, 
T2 RIEKY POPRAD, T3 
MAPU SPIŠA 

Osemsmerovka: 

HLAVNÝ INŽINIER  

Sudoku:

Pripravil: Klub krížovkárov a hádankárov Tatranec

Augustíni ab Hortis, Samuel ml. (1729 - 1792) Pochádzal z významnej spišskej rodiny. Študoval
v Levoči, Prešove, Wittenbergu a Berlíne. Venoval sa najmä geológii a T1, zhromaždil veľkú
zbierku minerálov. Vzdelaním bol T2. V rokoch 1758-61 bol učiteľom na strednej škole
v Kežmarku, v rokoch 1761-92 evanjelickým farárom v Spišskej Sobote. Publikoval množstvo
článkov a prác. Niektoré z nich sú základným zdrojom tajnička 8-smerovky, ako aj o Spiši.

SUDOKU OSEMSMEROVKA

ABATIŠA, AGÁTY, AMANT, ATRAPA, BISTRO, DYNAMIKA, DOMOBRANA, KARTÁR,
KOLORIT, KOTOL, KVARTA, LAVÍNA, LEPRA, MÁNIA, MRAMOR, NETVOR, NEVINA,
OPRAVA, OSNOVA, PILAV, PLÁCA, POHÁR, POKLAD, POKORA, RAMPA, ROTOR,
RUTINA, SANICA, SNENIE, STAVBA, SVETRE, TAŠKA, VALUTA, VEJÁRIK, VOLAVKA
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1 7 9 4
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MIK 052 / 772 13 94 a DOM KULTÚRY POPRAD 052 / 772 22 55, www.kultura.poprad.sk. Vstupné 3 €

7. máj 
10:00 hod

Divadelná sála - 
Dom kultúry Poprad

Vcielka 
Elka 

Včiel je stále menej. Na-
priek tomu, že deti sa 
o nich učia v škôlke aj 
v škole, zdá sa, že to nie je 
dosť, a musíme urobiť via-
cej. Od ich prežitia, závisí 
aj ľudské prežitie. Na túto 
tému chce divadlo Etudy 
upriamiť pozornosť detí už 
od útleho veku a eduka-
tívne pôsobiť na detského 
diváka s hlavným ideovým 
východiskom ochrany 
včelstva, resp. ochrany 
prírody na pozadí veselého 
činoherno – bábkového 
rozprávkového príbehu 
o včelej rodinke Medonos-
ných. 

14.   máj
10:00 hod

Divadelná sála - 
Dom kultúry Poprad

Dobro-
družstvá 
vodníka 
Plutvu

Príbeh vodníka, ktorý po-
máha kaprom a šťukám, ra-
kom a leknám, mládencom 
a devám... Plutva je odhod-
laný pomôcť každému, kto 
žije v jeho rybníku, alebo 
okolo neho iba prechádza! 
Najmä je však odhodla-
ný uhájiť si svoje miesto 
pod starou vŕbou, zaslúžiť 
si vlastný rybník a najmä 
získať ruku svojej vyvolenej 
rusalky Alky! Je tu však 
maličký háčik: Plutva je 
vodník bez rybníka!!! 

28. máj 
10:00 hod

Divadelná sála - 
Dom kultúry Poprad

Fónka 
a Tónka 

z Gramofó-
nie

Muzikál pre deti- cieľová sku-
pina: 3+ – účinkujú: Barbora 
Bušovská, Barbora Hupianová 
alt. Gabriela Janková, Silvia 
Zaprihač Pavličková. Je tu 
čas, vydať sa na pesničkovú 
objaviteľskú cestu na Časostro-
ji – gramostroji spolu s našimi 
škriatkovskými princeznami 
Fónkou a Tónkou, počas ktorej 
sa dozviete, aká bola kedysi 
paradajka, aké má jeseň vlasy, 
aké obludy sa skrývajú v zemi, 
v čom sa skrýva zdravie a sila, 
prečo sa nám niekedy čká, 
prečo je dobré, že sme každý 
iní a čo je najlepšie a najkrajšie 
na svete. 

ˇ

21. máj
10:00 hod

Divadelná sála - 
Dom kultúry Poprad

Pipi Dlhá 
Pancucha

Je to príbeh neobyčajné-
ho dievčaťa spracovaný 
na motívy románu A. 
Lindgrenovej, ktoré vi-
delo realitu života očami 
vlastnej fantázie, pomocou 
ktorej sa ocitala vo veľmi 
špecifických situáciách 
charakteristických hra-
vosťou, veselosťou, ba 
až dojemnou ľudskosťou. 
Ide o živé, hravé a veselé 
predstavenie, s nápaditými 
kostýmami, bez moder-
ných zásahov.

ˇ

V MESIACI JÚN 2023 SI 

DÁME ROZPRÁVKOVÉ 

PRÁZDNINY.

 Tešíme sa na Vás celé leto 

na Námestí sv. Egídia počas 

Popradského kultúrneho leta.


